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Blansko rozšíří 
možnosti 
parkování aut 
v ulici 9. května

BLANSKO - Mezi bytovými domy 
v  ulici  9.  května  v Blansku  přibydou 
další  parkovací  místa. Město  je  ještě 
letos vybuduje v blízkosti domu číslo 
14. Součástí  projektu bude  také nová 
účelová  komunikace  a  více  než  sto-
metrový chodník až k bytovému domu 
v sousední Údolní ulici číslo 13.
V  okolí  bytového  domu  v  ulici 

9.  května  č.  14  již  nyní  vozidla  par-
kují. Zatím ale na neupravených plo-
chách.  Nová  parkovací  stání  budou 
mít  řidiči  k  dispozici  u  komunikace, 
která podél bytovky v délce asi třiceti 
metrů vznikne.
„Podél  účelové komunikace v  cel-

kové  délce  32,85  metrů  a  šířce  4,5 
metru  je  navrženo  kolmé  parkovací 
stání. Stání  je  řešeno v  samostatném 
zálivu  podél  komunikace.  Nově  na-
vržených  je  sedm  míst,  z  toho  jed-
no  bude  vyhrazené  stání  pro  osoby 
s omezenou schopností pohybu nebo 
orientace,“  upřesnila Leona Mazour-
ková z oddělení investic odboru sprá-
vy a rozvoje města.

 Zdroj: www.blansko.cz
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Jihomoravské derby skončilo bez 
branek. Blansko remizovalo s Líšní 0:0

BLANSKO  -  Blanenští  fot-
balisté  i  ve  druhém  jarním  kole 
FORTUNA:NÁRODNÍ  LIGY  udr-
želi  čisté  konto.  Jihomoravské  der-
by  s  Líšní  nenašlo  vítěze  a  skončilo 
v poměru 0:0. FK Blansko tak bodo-
valo podruhé v řadě.
Duel  na  těžkém  povrchu  začali 

domácí  výrazně  lépe  než  s Třincem. 
Promrzlý  stadion  na Mlýnské  ale  na 
gólovou šanci čekal dlouho. Blansko 
zahrozilo  až  po  spolupráci  Davyho 
s Bartolomeem. Ten však z úhlu bran-
ku netrefil.
„Hráli  jsme  s  lídrem  tabulky,  tak-

že  to  byl  spíš  boj  než  fotbal.  Chtěli 
jsme soupeře zaskočit, protože Líšeň 
má hru založenou na dlouhých míčích 
a  soubojovosti.  Chtěli  jsme  je  hned 
od začátku napadat od obrany a kom-
plikovat jim hru,“ hodnotil zápas tre-
nér Blanska Martin Pulpit.
„Celkově  si  myslím,  že  remíza  je 

zasloužená. Jen je škoda, že v nasta-
vení  to  Dejan  Koraksič  netrefil  kří-
žem  na  zadní  tyč.  Kdyby  to  padlo, 
bylo  by  asi  hotovo,“  litoval  blanen-
ský kouč neproměněné šance v závě-
ru duelu, kterou spálil debutant Dejan 
Koraksic.
S  převedenou  hrou  musel  být  do-

mácí  kouč  výrazně  spokojenější  než 
před  týdnem  proti  Třinci,  který  FK 
Blansko nakonec porazilo 2:0. „Urči-
tě jsme byli hernější než proti Třinci, 
tam  jsme  byli  prvních  dvacet  minut 

zalezlí,  chybělo  tomu  sebevědomí. 
Tentokrát se mi ten výkon daleko víc 
líbil.  Stále  ale  máme  na  čem  praco-

vat,“  uzavřel  hodnocení  remízy  0:0 
s Líšní Martin Pulpit.
Po odložení zápasu s Duklou Praha 

čeká blanenské další utkání v sobotu 
3. dubna. Na domácím hřišti přivítají 
FK Varnsdorf.   Kryštof Severa

Sportovci přijali výzvu z Polské Legnice
BLANSKO - Do společného spor-

tování  navzdory  koronavirovým 
omezením  se  díky  výzvě  polského 
partnerského  města  Legnica  zapojili 
i  blanenští  sportovci. Legnické  cent-

rum pro sport a rekreaci OSiR  je na 
dálku vybídlo ke zdolání 100 kilome-
trů během únorových 28 dní.
„Kvůli  koronaviru  se  neuskutečnil 

tradiční  Legnický  půlmaraton,  kam 

Blansko běžně vysílá svoje reprezen-
tanty.  Oslovili  jsme  proto  například 
běžce  Janu  Kakáčovou  a  Michala 
Kršku, kteří se v Legnickém půlmara-
tonu pravidelně umisťují na předních 
pozicích, zda se do klání  s polskými 
kolegy  nechtějí  zapojit  alespoň  vir-
tuálně,“  popsala  Iva  Kratochvílová, 
referentka  propagace  a  cestovního 
ruchu. 
Do výzvy „100 km za měsíc s OSiR 

Legnica“ se nakonec kromě běžců za-
pojili  také  cyklisté,  blanenský měst-
ský  tým  tak  tvořili  Jana  Kakáčová, 
Simona Musilová, Michal Krška, Ra-
dim Bláha a František Dvořák.
„Když nás oslovila  Iva Kratochví-

lová,  která má na  starosti  zahraniční 
styky,  šli  jsme  do  toho.  Cyklisti-
ka  je  náš  společný  koníček.  Hodně 
jsme jezdili po horách, kromě výletů 
v okolí Blanska jsem navštívili  třeba 
Dlouhé  Stráně,  Praděd, Dolní Mora-
vu  nebo Kralický Sněžník,“  popisují 
společně přijetí výzvy blanenští cyk-

listé Simona Musilová a Radim Blá-
ha.
Sportovci, kteří přijali výzvu, moh-

li  kilometry  zdolávat  na  jakémkoliv 
místě, vybrat si mohli také disciplínu 
–  běh,  nordic walking  nebo  cyklisti-
ku.  Podmínkou  bylo,  aby  svoje  úsilí 
zaznamenali pomocí aplikace a u vý-
konu se vyfotili.
Zdolat sto kilometrů nebyl pro zku-

šené  sportovce  problém,  limit  splni-
li  daleko  dříve,  než  se  vůbec  konec 
února přiblížil. „Letos se poštěstilo se 
sněhem i tady u nás, ale jelo se skvěle 
a přestože nás někdy potrápilo počasí, 
užívali jsme si sněhu, krásné přírody 
i okouzlujících výhledů,“ podělila se 
o zážitek cyklistka Musilová.
Do legnické virtuální výzvy se za-

registrovalo celkem 99 předem oslo-
vených účastníků z 15 různých měst. 
Z  fotografií  zachycujících  jak zdolá-
vají  předepsané  kilometry,  vytvořila 
Legnica koláž na facebookovém pro-
filu města.  Zdroj: www.blansko.cz

Bariéry mají ochránit 
ropuchy v Moravském krasu
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Patnáct let fungování Místní akční 
skupiny Boskovicko PLUS

BOSKOVICKO� -� Místní� akční�
skupina� Boskovicko� PLUS� (dále�
MAS)�letos�v�únoru�oslavila�už�15�let�
působení�pro�všeobecný�rozvoj�svého�
území.� I�když�říci,�že�oslavila,� je�asi�
v�této�době�dost�odvážné.�Čas�se�však�
řítí�nezadržitelně�kupředu�a�MAS�tak�
za� dobu� své� aktivní� činnosti� poslala�
do� regionu� již�více�než�165�mil.�Kč.�
Jednalo� se� především� o� finance� do�
rozvoje�obcí,�zemědělských�podniků,�
drobných�firem,�škol,�spolků�a�dalších�
subjektů.�Podporovány�byly�jak�drob-
né� i� rozsáhlejší� investiční� akce,� tak�
v� právě� končícím� programovém� ob-
dobí� prostřednictvím� Operačního�
programu� Zaměstnanost� také� vlastní�
činnost� některých� organizací.� Právě�
zmíněné� programové� období� 2014-
2020� bylo� pro�MAS� náročné� v� tom,�
že�začala�čerpat�získané�finance�mul-
tifondově� -� tzn.,� že� finance� do� pro-
jektů�proudí�ze�4�různých�operačních�
programů,�což�sice�rozšířilo�možnos-
ti,� ale� významně� také� požadavky� na�
zaměstnance� kanceláře�MAS.�V� této�
chvíli�už�můžeme�říci,�že�naše�MAS�
v� tomto� boji� obstála,� což� dokazuje�
bonusové� navýšení� financí� hned� ve�
dvou�operačních�programech.
Právě� nyní� je� ještě� do� 16.4.2021�

otevřena�4.�Výzva�MAS�v�rámci�Pro-
gramu�rozvoje�venkova,�v�níž�je�přip-
raveno�více�než�10�mil.�Kč�převážně�
pro� obce,� kterých�má�MAS�na� svém�
území� celkem� 63� a� také� pro� aktivní�
neziskovky.� Ve� výzvě� jsou� otevřené�

možnosti� pro� obnovu� polních� cest,�
dále� pro� drobné� rekreační� prvky�
v� lese� a� největší� balík� peněz,� více�
než�8�mil.�Kč,�je�připraven�pro�oblast�
podpory�kulturních�a�spolkových�ak-
tivit,� včetně� knihoven.� Zde� je� však�
také� očekáván� asi� zatím� největší�
počet�žádostí�o�dotaci�a� to�vzhledem�
k� dosavadní� absenci� této� podpory�
v� končícím� programovém� období,�
ale� také� reálně� na� základě� množst-
ví� probíhajících� konzultací� žádostí�
v�kanceláři�MAS.�Vše�o�uvedené�výz-
vě�najdou�zájemci�na�stránkách�MAS�
pod� odkazem� Realizace� strategie� –�
Výzvy�–�PRV.�

V� posledních� letech� se� MAS� do�
dění� zapojuje� nejen� jako� zprostřed-
kovatel� dotací� s� vlastní� alokací,� ale�
i� jako� realizátor� rozsáhlého� projektu�
Místní�akční�plán�rozvoje�vzdělávání,�
který� pokrývá� území� celého� ORP�
Boskovice�a�zaměřuje�se�na�základní�
a�mateřské�školy�v�regionu.�Nejrůzně-
jší� výstupy� z� tohoto� dlouhodobého�
projektu� jsou� průběžně� propagovány�
všemi� možnými� cestami.� Jsme� rádi,�
že�i�na�poli�realizátora�vlastního�pro-
jektu� je�naše�MAS�úspěšná� a�kladně�
hodnocena� z� úrovně� škol� i� z� úrovně�
kraje�či�řídícího�orgánu.�
Aby�mohla�MAS�úspěšně�pokračo-

vat� ve� své� činnosti,� musela� v� této�
náročné� době� zahájit� přípravu� na�
další� období� 2021-2027.� V� souvis-
losti� s� tím� v� loňském� roce� oslovila�
všechny�obce�na�svém�území,�aby�pot-
vrdily,�že�i�nadále�chtějí�být�součástí�
MAS� Boskovicko� PLUS.� Všechny�
obce�svůj�zájem�potvrdily�a�dokonce�
se� navíc� nově� přidala� obec� Brťov�
–Jeneč.� Máme� již� za� sebou� první�
významný� krok� =� proces� kontroly�
dodržování� standardů,� kterým� jsme�
zdárně� prošli.�Kancelář� nyní� pracuje�
na�sumarizaci�zásobníku�plánovaných�
projektů�a�přípravě�analýzy�problémů�
a�potřeb.�Provedena�byla�dotazníková�
akce� a� za� normálních� okolností� by�
nyní� následovalo� veřejné� projed-
návání.� Současná� opatření� tyto� akce�
vylučují,�ale�pokud�kdokoliv�chce�vy-
jádřit�svůj�názor,�může�nám�jej�sdělit�
telefonicky,� emailem� nebo� osobně�
v� Boskovicích� na� adrese� Masaryko-
vo� nám.� 29/28.� Všechny� kontakty�
jsou�uvedeny�na�webových�stránkách�
MAS.� Pracovníci� pro� přípravu� a� re-
alizaci� strategie� jsou� Ing.� Radka�
Bezděková�a�Ing.�Pavel�Marek.�
Na� závěr�musíme�MAS� k� těm� 15.�

narozeninám�popřát,�aby�zdárně�proš-
la� končící� pubertou� a� do� dospělo-
sti� mohla� čerpat� další� prostředky�
na� základě� nové� kvalitní� strategie�
2021-2027,� jenž� zajistí� financování�
nejrůznějších� rozvojových� aktivit�
v�území!�Tak�hodně�štěstí!�

 MAS Boskovicko PLUS

Naboural policistům 
služební auto

REGION� -� Uplynulé� víkendové� dny� byly�
opět� hojné� na� záchyty� nezodpovědných� řidičů.�
V� poměrně� vysokých� počtech� vyrazili� na� jiho-
moravské� silnice� pod� vlivem�drog,� alkoholu� nebo�
v�zákazu�řízení.�
Nejvíce� z� nich,� tedy� třináct� bylo� řidičů� pod�

vlivem�alkoholu.�Ve�většině�případu�se�navíc�nejed-
nalo�o�tzv.�zbytkový�alkohol,�provinilci�usedali�čas-
to�za�volant�i�s�hodnotami�atakujícími�dvě�promile.�
Například� ve� Veverské� Bítýšce� na� jízdu� pod�

vlivem� alkoholu� doplatil� třiatřicetiletý� cizinec,�
který�se�svojí�Toyotou�narazil�do�sloupu�veřejného�
osvětlení.�Policistům�po�nehodě�nadýchal�bez�dvou�
desetin�dvě�promile�alkoholu.�
Desítka� nezodpovědných� šoférů� měla� pozitivní�

test�na�drogy�a�dalších�osm�jich�řídilo�i�přes�zákaz�
řízení.�
Nepoučitelný� byl� sedmačtyřicetiletý� muž�

z� �Blanenska,� toho� policisté� přistihli� se� zákazem�
řízení�během�jednoho�dne�dokonce�dvakrát.�
Kuriózní� nehodu� řešili� dopravní� policisté�

v�Blučině.�Do�policejního�vozu�hlídky,�která�kon-
trolovala�odstavené�auto,�znenadání�narazil�zběsile�
jedoucí�cyklista.�Ten�se�proti�policejnímu�speciálu�
vyřítil� ze� tmy,� rozjetý� ze� svahu� na� svém� neosvě-
tleném�kole.� Po� tvrdém�nárazu�přeletěl� přes� řídít-
ka.�Bohužel�neměl�nasazenou�ani�ochranou�přilbu.�
S� lehkým� zraněním� proto� musel� byt� převezen� do�
nemocnice.�Proč�jízdu�na�svém�kole�nezvládl,�bylo�
jasné� hned� po� provedené� dechové� zkoušce.� Poli-
cisté�sedmapadesátiletému�cyklistovi�naměřili�přes�
dvě�promile�alkoholu.

Napadené ženy 
osahával při procházce 
i při sportování

ADAMOV� -�Pořádným�vyděšením�skončila�pro�
pětačtyřicetiletou� ženu� večerní� procházka� Ada-
movem.�Na� samém�konci� ledna� ji� poblíž� tamního�
nádraží� nejdříve� sledoval� a� následně� i� napadl�
neznámý�muž.�
Do� ženy� strčil,� ta� naštěstí� neupadla� na� zem,� a�

začal�ji�pod�bundou�osahávat.�Pokračoval�na�steh-
nech� a� mezi� nohama.� Když� šokovaná� postižená�
začala�křičet,�vystrašený�agresor�uprchl.�
„O�dva�dny�později�podobným�způsobem�napadl�

na� cyklostezce� na� Klajdovce� jedenatřicetiletou�
ženu,� kterou� sledoval� při� odpoledním� kondičním�
běhu.� Doběhl� ji� a� zezadu� začal� přes� oděv� osahá-
vat� na� prsou� a� genitáliích.�V� tu� dobu�měl� stažené�
kalhoty�a�snažil�se�masturbovat.�Přitom�jí�říkal,�že�
by� si�mohli�udělat�dobře.�Žena� se�mu�vysmekla�a�
utekla.�Z�dálky�ještě�stačila�muže�vyfotografovat,“�
přidal�další�podrobnosti�policejní�mluvčí�Bohumil�
Malášek.�
Vyšetřující� policisté� tak� získali� poměrně�přesný�

popis� pachatele.� Právě� ten� sehrál� o� několik� dnů�
později�důležitou�roli�při�jeho�vypátrání.�
Na� muže� odpovídajícího� popisu� a� shodného�

oblečení�narazili�policisté�hlídkové�služby�v�Tkal-
covské� ulici.� Osmadvacetiletého� muže� zadrželi� a�
ten�se�jim�spontánně�k�oběma�násilnickým�útokům�
přiznal.�
Muž� je� nyní� stíhaný� pro� znásilnění� ve� stadiu�

pokusu.�Kriminalisté�zjišťují,�zda�nehraje�důležitou�
roli�i�v�dalších�podobných�případech.

Dveře nebylo snadné 
otevřít

BLANENSKO� -� Nepříjemné� obavy� prožíva-
li� včera� večer� sousedé� osmdesátileté� seniorky� na�
Blanensku.�Ta�uvnitř� bytu�nereagovala� na�klepání�
či� zvonění,� nezvedala� ani� telefon.� Sousedé� proto�
volali�na�policii.�
Z�obavy�o�její�život�se�přivolaná�hlídka�rozhodla,�

že�násilně�vstoupí�do�bytu.�Jenže�to�nebylo�tak�jed-
noduché.� Byt,� tedy� konkrétně� vstupní� dveře�měla�
seniorka�zabezpečené�výborně.�S� jejich�otevřením�
měli� problémy� i� přivolaní� hasiči,� až� speciálními�
nástroji� dveře� rozbily� a� vypáčili.� Uvnitř� policisté�
nalezli�ženu�živou,�ležící�na�podlaze�vedle�postele.�
Díky�pozorným�sousedům�a�rychlému�zásahu�všech�
složek�IZS�akce�skončila�úspěchem�a�žena�se�včas�
dostala�do�nemocnice.

Hasiči pokračují 
v pomoci ve 
zdravotnictví

REGION� -�Hasičský�záchranný�sbor�Jihomora-
vského�kraje�stále�pomáhá�v�souvislosti�s�nákazou�
COVID-19� hned� v� několika� směrech.� Kromě� vý-
jezdové�činnosti�jde�především�o�podporu�zdravot-
nictví.�
V� současné� chvíli� je� zapojeno� do� pomoci�

zdravotnictví�148� jihomoravských�profesionálních�
hasičů,� což� je�přibližně�15�procent� sboru.�Dalších�
25�příslušníku�zajišťuje�denně�koordinaci,�podporu�
a�organizaci�níže�uvedených�činností.
Nejvíce� jsou� hasiči� zapojeni� v� souvislosti�

s�odběry,�ať�už�se� jedná�o�mobilní�odběrové�týmy�
nebo�příslušníky�nasazené�v�pěti�odběrových�cen-
trech.�Celkem�takto�pracuje�46�příslušníků.
Výraznou�měrou�pomáhá�v�nemocnicích�dalších�

43� příslušníků.� Jde� konkrétně� o� nemocnici� Znoj-
mo,� Blansko,� Vyškov,� Hodonín,� Kyjov� a� fakultní�
nemocnice�u�sv.�Anny�a�Brno-Bohunice.
Dalších�26�příslušníků� je�nasazeno�v� souvislos-

ti� s� vakcinací� a� to� v� pěti�mobilních� vakcinačních�
týmech� a� ve� stejném� počtu� stacionárních� vakci-
načních�center.
Mezi� ostatní� činnosti� hasičů� v� souvislos-

ti� s� COVID-19� patří� rozvoz� vakcín� praktickým�
lékařům�a�nemocnicím�nebo�pravidelná�dezinfekce�
prostor�znojemské�a�bohunické�nemocnice.�
Nákaza�COVID19�se� samozřejmě�nevyhýbá�ani�

hasičskému�sboru.�V�současné�době�má�v�této�sou-
vislosti�15�příslušníků�mimo�službu.

 Zpracoval Radim Hruška

Boskovice mají 
oficiálně schválený 
znak města

BOSKOVICE� -� Podvýbor�
pro� heraldiku� a� vexilologii,�
který� je� zřízen� v� rámci� Po-
slanecké� sněmovny� Parlamentu�
České�republiky,�vyhověl�žádo-
sti� starosty� Jaroslava�Dohnálka�
o� zařazení� historického� znaku�
města� Boskovice� do� Regist-

ru� komunálních� symbolů.� Většina� měst� má� své�
symboly.�K� nim� patří� především� heraldický� znak�
a� prapor.� Oba� symboly� schvaluje� v� rámci� České�
republiky�Poslanecká�sněmovna.�Město��Boskovice�
si� bude� příští� rok� připomínat� 800.� výročí� první�
písemné� zmínky,� ale� v� celé� své� historii� zatím�
nemělo� oficiálně� schválený� nebo� přidělený� znak�
města.�Tuto�skutečnost�odhalil�v�loňském�roce�tým�
grafického� studia�ARTRON�Boskovice�při� tvorbě�
nového�Jednotného�vizuálního�stylu�města.�Zastu-
pitelstvo�města�Boskovice� pověřilo� tedy� na� svém�
jednání� v� prosinci� 2020� starostu� města� Jaroslava�
Dohnálka,� aby� oficiálně� o� schválení� znaku�města�
požádal.
Správnost� návrhu� znaku� byla� schválena� expert-

ní�skupinou�sněmovního�Podvýboru�pro�heraldiku�
a� vexilologii,� který� předsedovi� sněmovny� vydává�
kladná�doporučující�či�záporná�odmítající�stanovis-
ka�k�žádostem�obcí�a�měst�o�udělení�znaku.
Jeho� předseda� Mgr.� Ivo� Pojezný� informoval�

dopisem�z�9.�března�2021�starostu�města�Jaroslava�
Dohnálka�o� tom,�že�podvýbor�vyhověl� jeho�žádo-
sti�o�zařazení�znaku�města�Boskovice�do�Registru�
komunálních� symbolů� a� podvýbor� stanovil� blason�
(slovní� popis)� pro� zařazení� znaku� Boskovic� do�
Registru�v�tomto�znění:�„V�červeném�štítě�stříbrný�
hřeben“.�(Stříbrná�zde�podle�heraldických�pravidel�
znamená�„kov“�a�může�být�zobrazena�jako�bílá.)

 Jaroslav Parma

Muzeum Blanenska: 
Výstava Šachové 
příběhy bude

BLANSKO -� Už� v� minulém� roce� jsme� se� ve�
spolupráci� s� nadšenými� příznivci� královské� hry�
a� zejména�Vlastíkem�Chládkem� pustili� do� přípra-
vy�výstavy�Šachové�příběhy.�Rok�se�s�rokem�sešel,�
situace� se� nijak� nezlepšila,� ale� rozhodli� jsme� se�
nevěšet� hlavu� a� výstavu� letos� uskutečnit.� V� mul-
timediální�síni�výstavu�nachystáme,�abychom�byli�
připraveni� pro� případ,� že� otevřeme.� Pokud� ne,�
o�výstavu�nepřijdete.
Čekají�vás�celkem�tři�šachové�příběhy.�V�prvním�

z� nich� se� dozvíte� něco� z� historie� šachu,� zajímavé�
milníky� a� specifika� hry.� Něco� málo� se� nám� po-
dařilo� díky� šachovému� archiváři� Janu� Kalendo-
vskému� dohledat� i� o� šachu� na� Blanensku.� Věděli�
byste,� který� z� blanenských� starostů� byl� velkým�
fandou� šachu� nebo� znáte� blanenskou� šachistku,�
která�vyhrávala�nejen�krajské�přebory?�Dozvíte�se�
to� v� druhém� šachovém� příběhu.� Třetím� příběhem�
jsou� informace� k� unikátní� sbírce� mincí� se� šacho-
vými�motivy,�které�byly�vydávány�při�významných�
událostech.
Na�webových�stránkách�si�budete�moci�po�celou�

dobu�trvání�výstavy�počíst�ve�výstavních�panelech�
výběr�ze�všech�příběhů.�
Zpracujeme� pro� vás� komentovanou� prohlídku�

výstavy� s� majitelem� sbírky� šachových� mincí,� pa-
nem� Chládkem.� Díky� spolupráci� se� Šachovým�
svazem� České� republiky� budete� moci� nahlédnout�
pod� pokličku� šachových� turnajů.� Budeme� vás� in-
formovat� o� zajímavostech� ze� šachového� světa,�
seznámíme� vás� s� velmistry� a� prozradíme,� kdo� to�
vlastně�velmistr�je.�
Nezapomeňte� si� zaškrtnou� odběr� našeho� You-

Tube�kanálu,�ať�vám�nic�neuteče.�Webové�stránky�
www.muzeum-blanenska.cz� průběžně� aktualizu-
jeme,�najdete�tam�informace�o�případném�otevření�
muzea� a� konaných� akcích� stejně� jako� na� našem�
Facebooku. Pavlína Komínková

Děti vyrobily miniaturu města Boskovice
BOSKOVICE� -� Děti� a� paní�

učitelky�z�Mateřské�školy��Boskovice�
-�Komenského�dokončily�výrobu�min-
iatury�města�Boskovice.�Prohlédnout�
si�ji�můžete�na�Masarykově�náměstí�v�
Boskovicích.
Od� loňského� září� pracovaly� děti� a�

učitelky�z�Mateřské�školy�Boskovice�-�
Komenského�na�projektu�„Máme�rádi�
naše�krásné�město�Boskovice“�v�rám-
ci� programu� „Technické� školky“.�
Děti� z� různých� materiálů� vyrobily�
významné� prvky� města� Boskovice.�
Koordinátorkou� projektu� byla� Ivana�
Havelková,� podporovateli� projektu�
MAS� Boskovicko� PLUS� a� ředitelka�
MŠ�Boskovice�Dagmar�Burianová.
Model� města� je� vystavený�

v� �prodejně� Elektra� Ryšávka� na� Ma-
sarykově� náměstí.� Za� tuto� možnost�
panu�Ryšávkovi�mateřská�škola�velmi�
děkuje.� Určitě� se� na� něho� zajděte� v�
nejbližší�době�podívat.�

 Text a foto Jaroslav Parma
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Soukromá řádková 

inzerce je ZDARMA

s výjimkou inzerátů 

realitního charakteru.

Znění inzerátu 

a počet opakování 

posílejte na e-mail 

radim@bbnsro.info.

Kontakt na inzerci:

telefon: 
774 408 399

e-mail: 
j.oldrich@centrum.cz
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ŘÁDKOVÁ 
INZERCE
• Koupím tovární malotraktor české 

nebo slovenské výroby Vari/Tera/
Agzat, MT, TK atd. Může být i 
poškozený. Nabídněte prosím, 
děkuji.  Tel.: 731 487 850

• Prodám brambory krmné 3,- Kč/
kg.  Tel.: 721 015 273

• Prodám kvalitní jablka na 
uskladnění nebo pasterizovaný 
mošt. Bližší informace na 

tel.: 603 945 673

• Z pozůstalosti po letcích, vojácích, 
partyzánech, četnících, vysokých 
funkcionářích apod. koupím vyz-
namenání, odznaky, průkazy, 
foto, písemnosti, části uniforem 
apod. Stačí SMS, zavolám.
 Tel.: 608 420 808

Jeden z mnoha jarních zázraků je 
k vidění i v Moravském krasu

REGION - Jaro zahnalo ranní 
mrazíky a pár dnů se teploty drží nad 
nulou. Jako mávnutím kouzelného 
proutku se po zimním spánku pro-
bouzí, hrabou se z teplých zemních 
děr a zdá se, že naprosto přesně vědí, 
kam zamíří. Jsou jich stovky, tisíce. 
Ropuchy obecné. Přišel žabí lásky 
čas. V pevném objetí samečků se sa-
mičky trmácí i několik kilometrů k 
vodě. Lezou ať je den či noc. Cíl je 
jasný. Místo, kde se odehraje milost-
ný žabí rituál. Rybník, kde se kdysi 
samy narodily. Dnes pomohou na svět 
generaci další.

Rok co rok se opakující cesta, spo-
lečná migrace, žabí tah. Staletí se opa-
kující zázrak jarního probuzení v pravý 
čas. Zázrak nalezení „svého“ rybníka, 
kde se sejde celé žabí společenství. Jen 
aby cestu k rybníku nekřížila silnice. To 
by tuhou zimu zdárně přeživší populaci 
mohlo početně značně ochudit. I zničit. 

Ano, ropuchy mají obranný manévr. 
Zastrašovací. Výrazně se nafouknou, 
napřímí své nohy a vynesou tělo do 
výšky. Vypadají větší a hrozivější. To 
je ale před koly aut nezachrání. Proč 
neutečou? Ropuchy holdují poklid-
nému životu. Pomalu lezou, sem tam 
poskočí. Proč spěchat? Svištící rychlé 
automobily a kuňkavé pomalé ropuchy 
- střet dvou rozdílných světů, odlišných 
strategií. Dokáží vedle sebe žít? Dokáží 
se respektovat?

Ta jedna se přirozeně snaží. Pomáhá 
udržovat přírodní rovnováhu. Hlavně 
v zahradách. Loví hmyz a jeho larvy. 
Také obávané slimáky. Dokud jsou 
slimáci malí, dokáže jich slupnout 
pěknou řádku, když se navečer vydá 
mezi záhony. Sama je potravou ptáků 
(čáp, orel, káně, výr, puštík ad.) i savců 
(vydra, tchoř). V podobě pulců díky ní 
přežívají larvy vážek a velkých druhů 
potápníků, kachny a další vodní ptáci. 
Je vyhledávanou pochoutkou užovek. 
A čím přispívá ten druhý, lidský, svět?

Každé jaro nás zachvátí láska, kte-
rá žáby přenáší. Přenáší je přes úseky 
silnic, které ropuchám zkřížily cestu za 
láskou. Posbíráme kuňkající tvory do 
kyblíků a přeneseme k rybníkům.  

Třetí jaro budujeme dočasné fóliové 
bariéry, které ropuchy bezpečně zasta-
ví. Jen na lokalitách u Křtin jich letos 
čeká 1 460 m. O dobrých 360 m více, 
než vloni. Hold všem rukám, které při-
spějí na pomoc. Chcete se přidat? Mi-
nulý rok jsme přenesli 1 828 ropuch. 
A tak se může letos jeden z mnoha jar-
ních zázraků znovu opakovat. 

Kaprálův mlýn, skautské středisko 
ekologické výchovy, Ochoz u Brna. 
www.kapraluvmlyn.cz

 Katka Jelínková, foto Igor Forgáč

AUTODOPRAVA &

ODVOZ A DOVOZ MATERIÁLU
KONTEJNEROVÁ DOPRAVA
VÝKOPOVÉ PRÁCE
TERÉNNÍ ÚPRAVY

ZEMNÍ PRÁCE

702 641 128
732 870 860

Jaromíra Vítková: Senát označil 
Petici pro přijetí Zahrádkářského 
zákona jako důvodnou

REGION - „V Senátu se projedná-
val zdánlivě neproblematický Zákon 
o podpoře zahrádkářské činnosti (Za-
hrádkářský zákon) a také Petice pro 
přijetí Zákona o podpoře zahrádkářské 
činnosti. Jako zpravodajka obou tisků 
jsem důkladně studovala celou pro-
blematiku a jsem přesvědčena, že za-
hrádkaření přispívá k zadržování vody 
v krajině, zmírňování dopadů klima-
tických změn, podílí se na ochraně 
přírody, životního prostředí a pestrosti 
krajiny. Stálá komise Senátu pro roz-
voj venkova nepřijala usnesení k to-
muto návrhu zákona. Připomínky byly 
například k obavě z výstavby účelo-
vých zařízení – chat, které by sloužily 
v budoucnu jako rodinné domy. Ale 
zahrádkářské osady jsou na území 
měst/obcí a povolování řeší příslušné 
stavební úřady. Senát po diskuzi vzal 
petici na vědomí a konstatoval, že je 
důvodná,“ uvádí senátorka Vítková.

Po projednání petice následoval 
bod Návrh zákona o podpoře zahrád-

kářské činnosti (zahrádkářský zá-
kon). Na plénu Senátu proběhla velká 
diskuze a zazněla řada argumentů pro 
i proti přijetí zákona. 

„Zaznělo například, že zákon má 
pouze deklaratorní charakter. Ale 
v důsledku neukotvení zahrádkaření 
v legislativě může zahrádkářská čin-

nost působit problematicky. Sporné 
body, jako například zásah do ma-
jetkových práv obcí a měst, vykoná-
vání vedlejší hospodářské činnosti 
na úkor ostatních občanů, případně 
délka pachtu, byly vypořádány ze 
strany Ministerstva zemědělství a 
Českého zahrádkářského svazu, z.s. 
Zákon musíme posuzovat z pohle-
du různě velkých sídel, měst a obcí. 
Členy spolku jsou i zahrádkáři, kteří 
mají svoje pozemky a zahrady. Tito 
členové rádi využívají vzdělávacích a 
společenských akcí spolku, podílí se 
na estetickém vzhledu obcí. V nepo-
slední řadě se zahrádkáři věnují také 
dětem a mládeži, kterým vyplňují 
smysluplně volný čas,“ zakončila se-
nátorka Vítková. 

Zahrádkářský zákon byl schválen 
v Senátu s pozměňovacími návrhy 
Výboru pro hospodářství, zeměděl-
ství a dopravu a byl vrácen do Posla-
necké sněmovny. 

Barbora Palánová
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Blansko opraví budovu Zámek 3, 
využívat ji bude muzeum a ZUŠ

Obnovená premiéra filmu Run Free 
- Poselství Bílého koně

BLANSKO� -� Další� část� zámecké-
ho�areálu�se�letos�dočká�rekonstrukce.�
Město�nyní�vybralo�zhotovitele,�budo-
vu�Zámek�3�opraví�společnost�Kaiser-
bau�s.r.o.�Práce�by�měly�přijít�na�zhru-
ba�12,5�milionu�korun.�Po�dokončení�
oprav� se� do� objektu� nastěhuje�Muze-
um� Blanenska� a� Základní� umělecká�
škola�Blansko.
V�minulosti� už� se� podařilo� opravit�

budovu� zámku� včetně� nádvoří� a� část�
předzámčí,� loni� skončila� oprava� sou-
sedního�objektu�Zámek�2.
„Naším� cílem� je� kompletní� revita-

lizace� předzámčí,� to� těsně� sousedí� se�
samotným�středem�města�a�dosud�bylo�
zanedbáváno.� Kompletní� rekonstruk-
ce�budovy�Zámek�3� je�pokračováním�
úprav,� které� se� podařily� v� posledních�
letech,“� uvedl� starosta� Blanska� Jiří�
Crha.
„Do�výběrového�řízení�se�přihlásili�

tři�uchazeči.�Původně�jsme�předpoklá-
dali,� že� se� náklady� budou� pohybovat�
okolo� 16� milionů� korun.� Když� jsme�
dostali�nabídku�na�12,5�milionu,�pro-
věřovali�jsme,�zda�je�za�tuto�částku�vů-
bec�možné�práce�v�požadované�kvalitě�
provést,“�popsal�starosta.
Zchátralý� objekt� Zámek� 3� po� roz-

sáhlé� rekonstrukci� zásadně� změní�
podobu.� Budova� dostane� nový� krov�
a� výškově� dorovná� sousední� objekty.�
Fasáda� pak� bude� ladit� s� opravenými�
stavbami�předzámčí�i�se�zámkem.�
„Součástí� rekonstrukce�bude�úprava�

vnitřních� dispozic� objektu� a� výstavba�
nových� podkrovních� místností,� čímž�
dojde� k� vytvoření� depozitářů� a� admi-
nistrativního�zázemí�Muzea�Blanenska.�
Vzniknou�zde�také�prostory�využitelné�
pro�Základní�uměleckou�školu�Blansko�
–�keramické�dílny�a�ateliéry,“�upřesnil�
Petr� Mráček� z� investičního� oddělení�
odboru�správy�a�rozvoje�města.
Muzeum� i� škola� budou� využívat�

přízemí� i� podkroví� nově� zrekonstru-

ovaného� objektu.� Budova� bude� nově�
přístupná� nejen� vchody� z� prostoru�
předzámčí,� propojená� bude� také� se�
sousedními�objekty.
„Část� objektu� užívaná� muzeem� se�

propojí�se�sousedním�objektem�Zámek�
2.�Část�objektu�určená�pro�ZUŠ�bude�
prostřednictvím� nového� vnitřního�
schodiště� propojena� s� budovou� před-
zámčí,�kterou�nyní�využívá�umělecká�
škola,“�doplnil�Petr�Mráček.
„Po�dokončení�rekonstrukce�budovy�

Zámek�3�dojde�k�přestěhování�kance-
láří� a� depozitáře.� Tím� se� kompletně�
uvolní� druhé� dosud� veřejnosti� nepří-
stupné� patro� hlavní� budovy� zámku.�

Ve� spolupráci� s�městem�poté� chceme�
zahájit�přípravu�na�další�využití�těchto�
uvolněných� prostor.� V� budoucnu� by-
chom�zde�rádi�otevřeli�expozici�měřicí�
techniky,� kterou� vyráběla� blanenská�
Metra,“�plánuje� ředitelka�Muzea�Bla-
nenska�Pavlínka�Komínková.�
Rekonstrukce�Zámku�3�začne�v�prv-

ní� polovině� letošního� roku.� Budovy�
patří�městu,�to�nyní�jedná�s�krajem,�za�
jakých� podmínek� by� část� nákladů� na�
více� než� dvanáctimilionovou� rekon-
strukci�zaplatil.
„Vzhledem� k� tomu,� že� základní�

umělecká�škola�i�muzeum,�které�v�nich�
budou� sídlit,� jsou�krajské� organizace,�

budeme�usilovat�o�finanční�spoluúčast�
Jihomoravského� kraje� i� na� pokrytí�
nákladů� na� rekonstrukci.� Doufám,� že�
se�to�i�přes�velké�výpadky�v�příjmech�
krajského�rozpočtu�podaří,“�dodal�sta-
rosta�Jiří�Crha.
Oprava� sousední� budovy� Zámek�

2� skončila�minulý� rok�v� létě.�Zázemí�
v� něm� našli� odborní� pracovníci,�Mu-
zeum� Blanenska� sem� umístilo� také�
konzervátorské� a� restaurátorské� dílny�
a�depozitáře.�Náklady�na�rekonstrukci�
Zámku�2�dosáhly�sedmi�milionů�korun�
bez� DPH.� Tři� miliony� korun� poskytl�
jako�dotaci�Jihomoravský�kraj.�

 Pavla Komárková

REGION� -� Obnovená� premiéra�
filmu�RUN�FREE�–�POSELSTVÍ�BÍ-
LÉHO�KONĚ�v�režii�Radka�Popelky�
připomene� těžkou� situaci� původních�
obyvatel�v�době�pandemie.
O� vytrvalosti� běžců� indiánského�

kmene� Tarahumarů� ukrytého� v� di-
vočině� severozápadního� Mexika� se�
vypráví� legendy.� Jsou�považováni�za�
nejlepší�přírodní�běžce�světa,�ale�pře-
žití� jejich� tradiční�kultury� je�dlouho-
době�ohrožováno�suchem,�přítomnos-
tí�brutálních�drogových�gangů�a�nově�
i�pandemií�nemoci�Covid�19.�
Dokument�z�roku�2012�byl�z�velké�

části�natočen�v�mexických�Měděných�
kaňonech� při� závodě� Ultra� Caballo�
Blanco.� Nejedná� se� o� běžný� závod.�
Poprvé� se� běžel� ve� skromných� pod-
mínkách�v�roce�2003�a�jeho�světovou�
popularitu� následně� zajistila� kniha�
Zrozeni� k� běhu� (Born� to� Run).� Ten-
to� bestseller� fascinujícím� způsobem�
popsal� průběh� závodu� špičkových�
ultramaratonců� s�Tarahumary�běžící-
mi� v� sandálech� vyrobených� z� gumy�
starých� pneumatik.� Podstatnou� sku-
tečností�je,�že�veškerý�zisk�spojený�s�
pořádám�závodu� je�předáván�zástup-
cům�indiánské�komunity.
Micah�True�(1953�-�2012),�známěj-

ší� pod� indiánským� jménem� Caballo�
Blanco�-�Bílý�kůň,�nikdy�nestál�o�svou�
osobní�popularitu,�a�přesto�jeho�život-
ní�příběh�ovlivnil�obrovské�množství�
lidí�na�celém�světě.�„Pokud�budete�o�

Tarahumarech�psát,�zveřejňovat�foto-
grafie� a� filmy,� tak� mějte� na� paměti,�
aby�alespoň�část�případného�výdělku�
putovala� k� Tarahumarům,“� vyzval�
všechny� účastníky� tento� zakladatel�
legendárního� závodu.� Poselství� běhu�
bez�hranic�„Run�Free“�umocnila�zprá-
va�o�jeho�nenadálé�smrti�nedlouho�po�
setkání�s�českými�ultramaratonci.�Po-
moc� indiánům� se� tak� stala� jedním� z�
podnětů�pro�vznik�filmu�RUN�FREE�

–�POSELSTVÍ�BÍLÉHO�KONĚ�(stu-
dio� Audiovisual,� Blansko� 2012)� i� k�
napsání� knihy� TI,� KTEŘÍ� UTÍKAJÍ�
PĚŠKY� (Nakladatelství� Jota,� Brno�
2012)� zachycujícím� zážitky� českých�
účastníků� závodu� v� čele� s� ultrama-
ratoncem� Danem� Orálkem.� Výtěžek�
z� prodeje� filmu� i� knihy� byl� použit� k�
pokračování� práce� Caballa� Blanca.�
Do� Mexika� se� tak� podařilo� zaslat� v�
přepočtu� 50� tisíc� korun� získaných� k�

realizaci� komunitních� projektů� pod-
pory� běžeckých� tradic�Tarahumarů� a�
zlepšení� jejich� životních� podmínek.�
Film� byl� promítán� na� outdoorových�
filmových� festivalech,� odvysílala� ho�
ČT�v�televizním�pořadu�Minuty�dob-
rodružství� (kde� získal� ocenění� Cena�
diváků� ČT� sport),� ale� dosud� nebyl�
zveřejněn� k� volnému� užití� (právě� z�
důvodu�podpory�Tarahumarů).�
Celosvětová�pandemie�se�nevyhnu-

la� ani� Měděným� kaňonům� a� závod�
byl�pro� letošní� rok�zrušen.�Tato� sku-
tečnost�vedla�autory�filmu�k�volnému�
zveřejnění�dokumentu�právě�v�tradič-
ním�termínu�konání�závodu�o�prvním�
březnovém�víkendu.�
Skupina�běžců,�účastníků�závodu�a�

dnes� již�veteránů,� je�přesvědčena,�že�
příští� rok�zase�závod�proběhne�v�du-
chu�předchozích� let.�Plán�návratu�na�
padesáti�mílovou�trať�(80�km)�po�de-
seti�létech�je�pro�ně�velkým�motivem�
k�tréninku.
„Ve�filmu�RUN�FREE�jsem�se�ne-

chal�slyšet,�že�bych�se�chtěl�jednou�do�
Měděného�kaňonu�vrátit�a�případně�i�
vyhrát.�Připravuji�se�na�to,�abych�ale-
spoň�první�část�svého�slibu�dodržel.�S�
tou�druhou�částí�je�to�těžší�kvůli�mým�
zdravotním� problémům,� ale� budu� se�
připravovat,�tak�abych�se�o�to�přinej-
menším� pokusil,“� uvedl� padesátiletý�
Dan� Orálek,� který� stále� patří� mezi�
špičkové�české�utramaratonce.�

 Milan Daněk

Senátorka Jaromíra Vítková: Podmínky otevření 
mateřských škol

Knihovna loni koupila více než dva tisíce knih

REGION�-�Zavřené�mateřské�ško-
ly� vyčkávají� na�metodiku,� za� jakých�
podmínek� budou� po� otevření� fungo-
vat.� Ministerstvo� školství� o� víkendu�
zaslalo� mateřským� školám� do� dato-
vých�schránek�dopis,�v�němž�se�uvá-
dí,�že�ochranu�úst�musí�mít�ve�školce�
všichni,� děti� roušku,� pedagogové� a�
další� dospělí� respirátor.� Ředitelé� si�
ještě�chvíli�počkají,�než�dorazí�dopro-
vodná�metodika�z�ministerstva.�
„Hlavním� problémem� rozvolňová-

ní�je�to,�že�ministerstvo�školství�cen-
trálně� (byť� s� dobrými� úmysly)� regu-
luje�lokální�epidemickou�situaci,�aniž�
by�fakticky�znalo�místní�epidemické,�
finanční� a� personální� podmínky� v�
každé� mateřské� škole.� Lokální� epi-
demická�situace�se�neustále�mění�a�to�
lze� těžko� centrálně� řídit� regulacemi,�
pro�které�není�zajištěno�financování,“�
uvedla�senátorka�Jaromíra�Vítková.

Institut� pro� sociální� a� ekonomické�
analýzy�(ISEA)�již�od�loňského�roku�
zpracoval�několik�studií�a�analýz�fun-
gování�mateřských� škol� v� době� pan-
demie.
„Překvapuje� mě� laxní� přístup� mi-

nisterstva,�které�má�k�dispozici�studii�
ISEA� Plán� rozvolňování� mateřských�
škol� s� podrobnou� analýzou� stavu�
epidemie� včetně� návrhů� opatření� za-
ložených�na� faktech,� datech� a� reálné�
skutečnosti�ve�školkách�a�místo�toho�
navrhuje� opatření� založená� na� do-
jmech,“�sděluje�senátorka�Vítková.
Doprovodná�péče�a�charakter�před-

školního� vzdělávání� je� jiný,� než� na�
základních� školách.� Velká� část� pro-
gramu� předškolního� vzdělávání� se-
stává�ze�zpěvu�a�pohybových�aktivit,�
kde� je� zakrytí� úst� zcela� nevhodné.�
Důležitým� faktorem� je� délka� pobytu�
dětí� ve� školce.� Některé� děti� tráví� v�

mateřince�skoro�10�hodin�denně.�Ře-
ditelky� mateřských� škol� se� ptají� od-
borníků,� zda� jde� skutečně� o� ochranu�
dětí�a�personálu,�když�děti�musí�rouš-
ku�sundat�několikrát�za�den,� tudíž� je�
její� nošení� fakticky� jen� po� část� dne.�
I� větší� dítě� nebo� dospělý� člověk�má�
problém� v� roušce� vydržet.�Dětem� se�
špatně� dýchá,� nebo� jim� rouška� nedr-
ží� na� správném� místě.� Některé� děti�
navíc� nepoznají� své� oblečení,� natož�
svou� roušku.� Docházelo� by� k� zámě-
nám.�
„Návrhy� Ministerstva� školství� na�

nošení� roušek� v� mateřských� ško-
lách� mají� zřejmě� odvést� pozornost�
od� vážných� problémů,� s� jakými� se�
předškolní�vzdělávání�po�celou�dobu�
pandemie�potýká.�Všechna� režimová�
opatření� mají� největší� finanční� do-
pady� právě� na�mateřské� školy,“� říká�
Vítková.

„Alarmující� je� zjištění� ISEA,� že�
pouze� 14,4� %� ředitelů� mateřských�
škol� předpokládá,� že� jim� finanční�
dopady� pandemie� někdo� vykompen-
zuje.� 21,2� %� neví� a� nedokáže� ani�
odhadnout,� zda� školce� finanční� vý-
padky�příjmů�někdo�nahradí.�64,4�%�
ředitelů� mateřských� škol� vůbec� ne-
předpokládá,�že�by�jim�byly�finanční�
ztráty� způsobené� pandemií� kompen-
zovány,“�uvedla�Simona�Weidnerová,�
předsedkyně� ISEA�a�dodala�„dopady�
pandemie� na� rozpočty� obcí� navíc�
sekundárně�padají�na�rozpočty�mateř-
ských�škol.�
„Je� nezbytně� nutné,� aby� se�Minis-

terstvo�školství�začalo�zabývat�daty�a�
zaměřilo� se� na� problémy� financová-
ní� předškolního�vzdělávání,� které� od�
loňského� března� zůstávají� zcela� bez�
pomoci,“�apeluje�senátorka�Vítková�a�
uzavírá.�� Barbora Palánová

BLANSKO� -� Provoz� knihovny�
ovlivnila�v�loňském�roce�epidemie�ko-
ronaviru� a� výrazně� omezila� poskyto-
vání�služeb�i�pořádání�akcí.�V�běžném�
režimu�jsme�měli�otevřeno�pouze�22,5�
týdne� z� celého� roku.� Dvanáct� týdnů�
byla�knihovna�plně�uzavřena�a�zbýva-
jící�týdny�podléhala�různým�omezením.
I�přesto�všechno�nás�v�loňském�roce�

navštěvovalo� 2� 459� registrovaných�
uživatelů,� z� toho� 689� dětí,� kteří� si� od�
nás�půjčili� na�78�000� titulů.�Aby�měli�
z�čeho�vybírat,�zakoupila�knihovna�cel-
kem�2�212�knih�a�186�CD�mluveného�

slova.�Kdykoli�to�bylo�možné,�pořádali�
jsme� kulturní� a� vzdělávací� akce.� Do-
hromady�se�nám�jich�podařilo�uskuteč-
nit�107�a�zúčastnilo�se�jich�4�213�osob.
I� během� uzavření� jsme� se� snažili�

vyjít� našim� čtenářům� vstříc� a� nabídli�
službu�Kniha� domů.�Dokumenty� jsme�
si�se�čtenáři�vyměňovali�na�chodbě�i�v�
okénku�ve�dveřích,�kulturu�a�informace�
poskytovali�online.
Krom�toho�se�knihovníci�vrhli�na�po-

řádek�ve�fondu�nejenom�ve�volném�vý-
běru,�ale�hlavně�ve�skladech.�Umývali,�
přelepovali,� spravovali� knihy� starší,�

odepisovali�knihy�nepůjčované�a�zapi-
sovali�a�balili�nové,�které�vás�v�knihov-
ně�očekávají.�Navzdory�tomu,�že�jsme�
odepsali�9�000�knih,�jich�knihovna�stále�
vlastní�přes�80�000.
Od�pondělí�15.�února�máme�otevřeno�

v�režimu�výdejního�okénka�a�to�v�naší�
běžné� otevírací� době.� Stále� je� možné�
využívat� i� službu� Knihu� domů,� která�
je� našimi� čtenáři� nad�65� let� hojně�vy-
užívána.�Stačí�si�knihy�objednat�telefo-
nicky�nebo�e-mailem�a�po�nachystání�je�
čtenářům�doručíme�až�domů.
Nově�jsme�pro�všechny�naše�čtenáře�

zřídili�službu�„Knihu�do�boxu“,�kdy�si�
čtenář�vybere�v�katalogu�knihy�a�nechá�
si� je� odložit� do�výdejního�boxu,� který�
stojí� na� Rožmitálově� ulici.� A� druhou�
novinkou�je�umístění�Knihožrouta�před�
knihovnu.�Knihožrout�je�návratový�sa-
moobslužný�box,�do�kterého�je�možné�
vhazovat� zapůjčené� knihy� a� časopisy�
a�to�24�hodin�denně,�7�dní�v�týdnu.
Aktuální�informace,�kontaktní�údaje�

a�podrobný�popis�nabízených�služeb�je�
k�dohledání�na�našich�webových�strán-
kách�nebo�na�Facebooku�knihovny.

 Lukáš Dlapa
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Hnutí ANO 2011 odstoupilo 
z koalice na boskovické radnici

BOSKOVICE� -�Hnutí�ANO� 2011�
vedené�místostarostou� Lukášem�Ho-
líkem� na� koaličním� jednání� dne� 22.�
března� 2021� vypovědělo� svým� koa-
ličním� partnerům� koaliční� smlouvu,�
uzavřenou�po�komunálních�volbách�v�
říjnu�2018.
„Jednotlivé�strany�a�politická�hnu-

tí� zvolená� v� komunálních� volbách�
do�Zastupitelstva�města�Boskovice�v�
roce�2018,�budou�nyní�jednat�o�sesta-
vení�nové�koalice,�která�by�měla�vést�
město�do�dalších�komunálních�voleb�
plánovaných� na� podzim� roku� 2022,“�
uvedl�mluvčí�boskovické� radnice� Ja-
roslav�Parma.
Vedení�města,� rada�města� a� zastu-

pitelstvo�nadále�pracuje�ve�zvoleném�
složení.� Není� omezen� ani� provoz�
Městského�úřadu�Boskovice.
„Rád�bych�objasnil�náš�postoj,�jako�

uskupení� zastupitelů� za� hnutí� ANO�
v� Boskovicích,� k� současnému� dění�
a� proč� jsme� se� vydali� cestou,� která�

vedla� k� vypovězení� koaliční� smlou-
vy.� Než� však� podám� toto� objasnění,�
rád�bych�vyzdvihnul�působení�koali-
ce� jako� celku� pod� vedením� starosty�
pana�Jaroslava�Dohnálka,�které�oproti�
předchozím�volebním�obdobím�vyni-
kalo� nejen� na� jednání� rady,� ale� také�
na� jednání� zastupitelstva,� klidným� a�
srozumitelným� průběhem.�V� součas-
né� době� můžeme� s� klidným� svědo-
mím� říci,� že� jsme� byli� rádi� součásti�
koalice,� a� že� se� podařilo� rozběhnout�
a�někdy�i�již�dokončit�velké�množství�
pozitivních� věcí� pro� občany� Bosko-
vic,“� vysvětlil� boskovický� místosta-
rosta�Lukáš�Holík.
Vzniklá� koaliční� jednání� a� násled-

né�rozvázání�koaliční�dohody�je�podle�
něj�reakcí�na�dění�okolo�neuvolněné-
ho� místostarosty� pana� Radka� Mazá-
če,� jehož� postoj� k� současnému� dění�
a� probíhajícím� klíčovým� projektům�
neodpovídal� očekáváním�členů�hnutí�
ANO�a�nesouhlasili�s�nimi.

Jedná� se� hlavně� o�možný� střet� zá-
jmů� vzhledem� k� projektu� budování�
CZT� Boskovice,� jasné� nevysvětlení�
k�jeho�možnému�střetu�zájmů�při�bu-
dování�akce�CZT�Boskovice�směrem�
k�veřejnosti,�vedení�projektu�sportov-
ní�haly�a�očekávané�zapojení�odborné�
veřejnosti�ve�formě�jmenované�komi-
se.
„Proto� jsme�z�výše�uvedených�dů-

vodů� požádali� o� vyvození� osobních�
politických�důsledků�a� tedy�o�perso-
nální� změnu� na�místo� spočívající� ve�
funkci� neuvolněného� místostarosty�
města.�Naše�žádost�ze�strany�Sportov-
ců�a�STAN�nebyla�akceptována�a�tím�
pádem�dochází�k�jediné�možné�alter-
nativě,�kterou�je�vypovězení�koaliční�
smlouvy,“�popsal�Holík.�
Jak�řekl,�v�rámci�rady�města�probí-

hala�jednání�vždy�na�úrovni,�v�tvůrčí�
atmosféře� a� také� odpovídající� naší�
představě� o� prosazování� a� souběžně�
naplňování�tzv.�slušné�politiky.�„Pro-

to�bychom�chtěli�i�dále�spolupracovat�
s� politickými� subjekty,� kterými� jsou�
ODS,� TOP09� a� Boskováci,“� dodal�
Holík.
Podle� starosty� Boskovic� Jaroslava�

Dohnálka�(ODS)�je�případný�střet�zá-
jmů� do� okamžiku� vydání� správního�
rozhodnutí� jen� směs� pocitů,� úvah� a�
osobního�názoru.
„Myslím� si,� že� místostarosta� Ma-

záč� měl� před� hlasováním� o� financo-
vání�tohoto�projektu�oznámit,�že�je�v�
možném�střetu�zájmů,�ale�zda�došlo�k�
tomuto� přestupku,� může� rozhodnout�
pouze� správní� orgán.� Nikdo� jiný� k�
tomu�není�oprávněn,�a�tak�se�má�po-
hlížet� na� všechny� skutky,� a� to� jak� u�
správních� deliktů,� tak� i� trestních� de-
liktů,“�připomněl�boskovický�starosta�
Jaroslav�Dohnálek.�

Celé vyjádření starosty Boskovic a 
další podrobnosti naleznete na webu 
www.zrcadlo.net.

 Radim Hruška
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Blanenské kino chystá ke stému 
výročí filmový dokument, výstavu 
fotek nebo prohlídky zázemí

BLANSKO� -� Kino� je� stejně� jako�
všechny� ostatní� kulturní� instituce�
zavřeno,� přesto� se� snažíme� v� rámci�
omezených�možností�jednak�připravit�
důstojnou�oslavu�100� let�od�otevření�
a� chystáme� také� novinky,� které� po-
mohou� přilákat� lidi� zpět� a� zpříjemní�
jim� návštěvu� kina,� jakmile� to� bude�
možné.
Na� konci� roku� jsme� spolu� se� stu-

diem�Audiovisual� začali� připravovat�
natáčení�krátkometrážního�filmového�
dokumentu�k�výročí�kina.�Můžete� se�
těšit� na� historická� fakta,� ukázky� do-
bových�materiálů�i�osobní�vzpomínky�
promítačů,� dramaturgů� či� vedoucího�
kina.� Premiéru� bychom� rádi� uvedli�
v�kině,�natáčení�však�komplikuje�epi-
demická�situace,�a�termín�tak�nedoká-
žeme�zatím�určit.�
Pokračovali� jsme� ve� sbírání� histo-

rických�dokumentů�a� fotografií.�Pro-
brali�jsme�se�desítkami�tisíc�materiá-
lů,�ať�už�v�archivu�Muzea�Blanenska,�
Státním�okresním�archivu,� fotoarchi-
vu�městského�zpravodaje,�ještě�čeká-
me� na� podklady� z� Národního� filmo-
vého�archivu�a�sešlo�se�nám�také�pár�
zajímavých� kousků� od� blanenských�
fandů�kina.�
Rádi� bychom� všem� poděkovali� za�

spolupráci.�I�když�kvalitních�a�atrak-
tivních� nálezů� není� mnoho� co� do�
množství,�některé�stojí�opravdu�za�to,�

o�čemž�se�můžete�přesvědčit�na�přilo-
žených�fotografiích.
Každopádně� stále� uvítáme,� když�

nám�veřejnost�poskytne�další�zajíma-
vé�materiály.�Hledání�a�skenování�se�
sice�chýlí�ke�konci,�ale�po�archivářské�
práci�následuje� fáze�kurátorská,� tedy�
připravit� kvalitní� výstavu� či� dvě� ve�
vestibulu�kina.�K�tomu�chceme�využít�
know-how� naší� sesterské� organizace�
z�kulturního�střediska,�Galerie�města�
Blanska,� Ivany�Hrončekové�a� Jolany�
Chalupové.
Vedle� výstavy� a� filmového� doku-

mentu�máme�rozjednané�i�doprovod-
né� akce.� Rádi� bychom� uspořádali�
třeba� exkurze� do� promítací� kabiny,�
ideálně� s� instalovanou� promítačkou�
Meo5�XB,� která� tu� sloužila� v� rukou�
promítačů-bardů� dlouhé� roky� před�
digitalizací,� promítnout� na� ní� krátký�
dokument�z�historie�města�apod.�Láká�
nás� také� nějakým� způsobem� zrekon-
struovat� první� promítání� z� 28.� října�
1921,�to�jest�dánský�němý�film�Atlan-
tis,�o�kterém� jednáme�s�Danish�Film�
Institute.� Takové� náročnější� akce�
však�vyžadují�jasné�termíny�a�přízni-

vé�okolnosti,�což�je�v�současné�době�
těžké�předvídat.
Kino� žije� také� svou� budoucností.�

Vnímáme,�že�kino�lidem�chybí,�a�tak�
se�snažíme�jim�připravit�něco�nového.�
Až� otevřeme,� nabídneme� veřejnosti�
možnost� pronájmu� kinosálu� pro� tzv.�
gaming,� neboli� hraní� počítačových�
her� na� velkém� plátně� a� s�mohutným�
zvukem� přímo� v� sále.� Vyzkoušeli�
jsme�hry�FIFA,�NHL�a�Mortal�Kom-
bat� na�PlayStation� 4� a� je� to� opravdu�
zážitek,�takže�doufáme,�že�si�gaming�
najde�své�zájemce.
Další� novinkou� bude� knihovnička�

ve� vestibulu� u� kavárny,� kde� budou�
díky� spolupráci� s� městskou� knihov-
nou� nachystány� k� přečtení� filmové�
magazíny.�Na� druhé� straně� vestibulu�
chceme� do� budoucna� vystavovat� fil-
mové� plakáty,� před� začátkem� filmu�
budeme� na� plátno� promítat� nabídky�
kina�a�aktuální�informace.�Těšíme�se,�
až� oživíme� terasu� Kavárny� na� kině�
živými�koncerty�a�ve�spolupráci�s�no-
vou�servisní�firmou�plánujeme�strate-
gii�inovací�technického�zázemí.
Je� toho� zkrátka� hodně� a� celý� tým�

kina�se�velmi� těší,�až�se�Blanenšťáci�
budou�moci�vrátit�do�svého�městské-
ho�kina�a�pevně�věří,�že�si�lidé�cestu�
zpět�najdou,�protože�v�televizi�ani�na�
internetu�takové�zážitky�nenajdete.

 Jan Mach

Jak by mohl vypadat park u skleníku?

Ondřej Dostál bude novým ředitelem KZMB
BOSKOVICE� -�Rada�města�Boskovice�na�svém�jednání�16.3.2021� jmenovala�na�pozici� ředitele�

příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�Boskovice�Mgr.�Ondřeje�Dostála,�Ph.D.�s�účinností�
od�1.6.2021.
Výběrové�řízení�bylo�vyhlášeno�dne�3.2.2021�a�uchazeči�měli�možnost�podat�přihlášky�do�26.2.2021.�

Ve�stanovené�lhůtě�podalo�přihlášku�celkem�sedm�uchazečů.�Dne�10.3.2021�se�sešla�hodnotící�komi-
se�ve�složení�stanoveném�radou�města:�Lukáš�Holík�(místostarosta�města),�Radek�Pernica�(předseda�
Komise�pro�kulturu),�Tomáš�Pléha�(ředitel�MKS�Letovice),�Petr�Fedor�(vedoucí�Odboru�kultury�a�pa-
mátkové�péče�JMK)�a�Miluše�Rozkošná�(vedoucí�OKT).�K�jednání�komise�se�dostavilo�šest�uchazečů,�
jeden�uchazeč�se�z�jednání�omluvil.
Po�ukončení�pohovorů�s�uchazeči�provedli�členové�komise�individuální�hodnocení.�Poté�bylo�kon-

statováno,�že�se�na�prvním�místě�ve�výběrovém�řízení�umístil�pan�Mgr.�Ondřej�Dostál,�Ph.D.,�kterého�
tímto�komise�radě�města�doporučuje�ke�jmenování�do�funkce�ředitele�příspěvkové�organizace�Kulturní�
zařízení�města�Boskovice.
Rada�města�Boskovice�jmenovala�na�pozici�ředitele�příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�

Boskovice�Mgr.�Ondřeje�Dostála,�Ph.D.�s�účinností�od�1.6.2021.�Po�uvedení�nového�ředitele�do�funkce�
bude�zveřejněna�jeho�Koncepce�rozvoje�příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�Boskovice.�
 Zdroj: www.boskovice.cz

Prvního března byl zahájena rozsáhlá investiční akce Rekonstrukce ulice Podhradí v Boskovicích. Akce zatím pokračuje podle stanoveného harmonogramu. 
 Foto Jaroslav Oldřich

BOSKOVICE� -� O� možné� budoucí� podobě� parku�
mezi� skleníkem�a� letním�kinem�se� jednalo�ve�čtvrtek�
11.�března�na�městském�úřadě.�Vedoucí�odboru�rozvo-
je�města�a�investic�Petr�Zouhar�vypracoval�souhrn�zá-
sadních�podnětů�a�připomínek�dotčených�odborů�měst-
ského�úřadu�a�organizací�k�doplnění�zadání�projektové�
dokumentace�obnovy�parku�u�zámeckého�skleníku.
Na� čtvrtek� 11.� března� � svolal� místostarosta� Lukáš�

Holík�pracovní�skupinu�ve�složení�senátorka�Jaromíra�
Vítková,�městský� architekt� Zdeněk� Fránek� (zúčastnil�
se� distančně),� za� Kulturní� zařízení� města� Boskovice�
byl� přítomen� vedoucí� kina� Tomáš�Marvan,� místosta-
rosta�Lukáš�Holík,�vedoucí�ORMI�Petr�Zouhar,�vedou-
cí�odboru�tvorby�a�ochrany�životního�prostředí�Leona�
Fialová�a�referentka�správy�zeleně�Lucie�Chloupková,�
která� projednávala� podněty� a� připomínky� k� doplnění�
zadání� projektové� dokumentace� obnovy� parku� u� zá-
meckého�skleníku.�
Během�jednání�se�řešily�například�zpevněné�plochy�

a�cesty,�zeleň,�technická�infrastruktura,�jezírko,�hudeb-
ní�pódium,�dětské�hřiště�a�hrací�plochy,�mobiliář.�Řeši-
la�se�také�etapizace�obnovy�parku.

  Text a foto Jaroslav Parma



BLANSKO - Stavební práce uzavřely od středy 
10. března na více než tři měsíce průjezd centrem 
Blanska. 

Kvůli opravě kanalizace, vodovodu a na ně na-
vazující rekonstrukci páteřních komunikací moto-
risté neprojedou úsekem od kruhového objezdu na 
začátku náměstí Svobody až po spojnici mezi ná-
městím Republiky a Wanklovým náměstím. Opra-
va, kterou město chystá ve spolupráci se Svazkem 
vodovodů a kanalizací (Svazek), má skončit 30. 
června letošního roku.

Úplná uzavírka platí pro veškerá motorová vozi-
dla s výjimkou vozidel stavby a vozidel Integrova-
ného záchranného systému. Dotkne se Bezručovy 
ulice od výjezdu z okružní křižovatky s ulicí Dvor-
ská směrem do centra, náměstí Svobody i Seifer-
tovy ulice v úseku od křižovatky s Dolní Palavou 
po křižovatku s náměstím Svobody. Uzavřena bude 
také Rožmitálova ulice v úseku od náměstí Svobo-
dy po budovu městské knihovny a na ni navazující 
úsek náměstí Republiky až po zpomalovací pruh u 
Wanklova náměstí.

Vodovodní potrubí se dočká výměny téměř po 
sto letech. „V daném úseku je jedno z nejstarších 
vodovodních potrubí v Blansku, pochází z 30. let 
minulého století. Bez kompletní výměny by hrozba 
havárie byla velice reálná,“ uvedl tajemník Svazku 
Petr Tioka.

Jen práce Svazku vodovodů a kanalizací včetně 
projektové dokumentace přijdou na 9,5 milionů 
korun. Dalších zhruba šest milionů město zaplatí 
za nové povrchy komunikací a související úpravy. 
„Dlouhodobě plánovanou opravu vodovodu chce-
me využít a navázat na ni pokládkou nového asfal-
tového povrchu a výměnu přídlažeb, v některých 
úsecích přibudou také nové povrchy chodníků,“ 
popsal starosta Blanska Jiří Crha.

„Důležité je, že práce jsou koordinovány tak, aby 
nedošlo ke kolizi s budováním nových okružních 
křižovatek na průtahu městem u odbočky na Spor-
tovní ostrov a také na ulici Svitavská u Penny, které 
chystáme od července. Dopravních omezení bude 
letos více, prosíme proto všechny o trpělivost a 
shovívavost,“ dodal starosta Blanska. 

Během rekonstrukce zůstane v provozu vjezd a 
výjezd na horní parkoviště u Poduklí, možný bude 
z ulice Seiferova. Z ní mohou motoristé projet přes 
Dolní Palavu na ulici Dvorskou. Hlavní objízdná 
trasa ale povede přes ulici Mlýnskou, Poříčí a Sme-
tanovu. Nákladní doprava a tranzit by měly využít 
hlavní průtah městem ulicí Svitavskou a Poříčí a 
centru města se vyhnout úplně.

„Abychom vyšli vstříc obyvatelům centra města, 
ale také obchodníkům, kteří zde mají své prodejny, 
a jejich zásobování, upravili jsme ceny parkovného 
na parkovišti u Poduklí. První dvě hodiny zde bude 
možní zaparkovat za 1 korunu, zkrácená je také 
doba, kdy se parkovné bude vybírat, na všední dny 
od 7 do 16 hodin. Tak, aby zde poté mohli svá vozi-
dla odstavit rezidenti. V provozu bude dál také část 
parkoviště na náměstí Republiky,“ doplnila vedou-
cí odboru správy a rozvoje města Petra Skotáková.

Kvůli opravám se musí přesunout také autobu-
sové zastávky. Náhradní autobusová zastávka bude 
přemístěna na Dvorskou ulici naproti stávající za-
stávce u Galerie města Blanska, zastávka Seiferto-

va se přemístí na autobusovou zastávku Poříčí na-
proti úřadu práce, autobusová zastávka z náměstí 
Republiky bude přesunuta na ulici Sadovou vedle 
parku.

„Objevily se spekulace, že oprava je pouze zá-
stěrkou pro práce na zkapacitnění vodovodu pro 

budoucí výstavbu bytových domů na náměstí Re-
publiky a přeložku Březovského vodovodu. Nic po-
dobného nyní město neplánuje. Jediným důvodem 
byl špatný technický stav vodohospodářské infra-
struktury,“ ujistil místostarosta Ivo Polák. 

Radim Hruška

 úterý 30. března 2021ZPRAVODAJSTVÍ, INZERCEZrcadlo, strana 6  úterý 30. března 2021NEMOCNICE BOSKOVICEZrcadlo, strana 7

Otevřeli jsme pro Vás novou

ORDINACI PRAKTICKÉHO LÉKAŘE 
PRO DĚTI A DOROST

při Dětském oddělení Nemocnice Boskovice s.r.o.

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516 491 332

PŘIJÍMÁME 
NOVÉ PACIENTY

při Dětském oddělení Nemocnice Boskovice s.r.o.

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516

PŘIJÍMÁME PŘIJÍMÁME 
NOVÉ PACIENTY

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516

NOVÉ PACIENTY

KOMPLEXNÍ PEDIATRICKÁ PÉČE  
PRO VAŠE DĚTI

Ordinační doba: 

pondělí 7-12
Úterý 7-12

Středa 11,30-16,30
Čtvrtek 7,30-12
Pátek 7,30-12

MPLEXNÍ PEDIATRICKÁ PÉČE  
PRO VAŠE DĚTI

Illustrations and Graphic Design by Kristina Nemšáková

Očkovací centrum v nemocnici 
pracuje v plném nasazení

BOSKOVICE - V současné době 
se mohou registrovat senioři ve věku 
70 let a starší, pedagogičtí pracovníci 
a osoby s chronickým onemocněním. 
Seniorů je nyní stále velká skupina, 
čekající na volný termín. 

Pedagogové se registrují na zákla-
dě přiděleného kódu, který obdrží od 
ředitele své školy. Přednostně byli oč-
kování ti, kteří se starají a vyučují děti 
zaměstnanců kritické infrastruktury. 

Chronicky nemocní pacienti obdrží 
registrační kód od svého ambulantního 
specialisty, v jehož péči se nachází, a 
to po konzultaci zdravotního stavu a 
vhodnosti očkování, přičemž se mo-
hou nechat očkovat jak v očkovacích 
centrech, tak u svých praktických lé-
kařů. 

Nemocnice prosí všechny čekající 
zájemce o očkování o trpělivost, pro-
tože distribuce vakcín je řízena cen-
trálně a není možné ji nijak ovlivnit. 
Pořadí klientů v centrálním systému je 
řízeno automaticky, a proto mohou být 
čekací lhůty i v řádu týdnů. Uvolňová-
ní termínů k očkování závisí na množ-
ství a dostupnosti vakcín.

Foto Nemocnice Boskovice

Odběrové centrum provedlo již tisíce testů

Nemocnice Boskovice s.r.o. děkuje všem dárcům, kteří reagovali na facebookovou výzvu a přišli darovat krev. Během dvou dnů se dostavila téměř stovka dárců růz-
ných věkových skupin a podařilo se doplnit chybějící zásoby. Obrovský zájem nás neskutečně těší zejména v této náročné době!  Foto Nemocnice Boskovice

BOSKOVICE - Odběrové centrum 
na zjišťování onemocnění COVID-19 
v nemocnici pracuje na maximální 
vytížení! Od prvního ledna letošního 
roku bylo do poloviny března prove-
deno již 4 903 odběrů na PCR a 2 026 
antigenní testů.

Provoz odběrového centra v ne-

mocnici zajištuje po celou dobu jeho 
existence jediná osoba, vedoucí mi-
krobiologického oddělení, Ing. Iva 
 Šamšulová. Pro její obrovské nasa-
zení je nemocnice schopna zvládat 
enormní počty vyšetřovaných osob, 
včetně vedení související elektronic-
ké i papírové agendy. Vyšetření je 

rychlé a jen trošku nepříjemné, při-
čemž odběry se provádí i dětem (nej-
mladší klient měl 4 týdny)!

Žadatelé se rezervují přes centrální 
registr, a dle potřeby jsou přidávány 
další volné sloty tak, aby byla pokry-
ta potřeba rychlého vyšetření celého 
regionu.

Provozní doba je v pracovní dny 
a časy provádění PCR a antigenních 
testů jsou z epidemiologických důvo-
dů oddělené. 

Velkou část pracovní doby odbě-
rového centra zabere nutná adminis-
trativa, včetně hlášení do centrálních 
systémů.

Průjezd centrem Blanska uzavřela 
oprava vodovodu a kanalizace
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vazující rekonstrukci páteřních komunikací moto-
risté neprojedou úsekem od kruhového objezdu na 
začátku náměstí Svobody až po spojnici mezi ná-
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va, kterou město chystá ve spolupráci se Svazkem 
vodovodů a kanalizací (Svazek), má skončit 30. 
června letošního roku.

Úplná uzavírka platí pro veškerá motorová vozi-
dla s výjimkou vozidel stavby a vozidel Integrova-
ného záchranného systému. Dotkne se Bezručovy 
ulice od výjezdu z okružní křižovatky s ulicí Dvor-
ská směrem do centra, náměstí Svobody i Seifer-
tovy ulice v úseku od křižovatky s Dolní Palavou 
po křižovatku s náměstím Svobody. Uzavřena bude 
také Rožmitálova ulice v úseku od náměstí Svobo-
dy po budovu městské knihovny a na ni navazující 
úsek náměstí Republiky až po zpomalovací pruh u 
Wanklova náměstí.

Vodovodní potrubí se dočká výměny téměř po 
sto letech. „V daném úseku je jedno z nejstarších 
vodovodních potrubí v Blansku, pochází z 30. let 
minulého století. Bez kompletní výměny by hrozba 
havárie byla velice reálná,“ uvedl tajemník Svazku 
Petr Tioka.

Jen práce Svazku vodovodů a kanalizací včetně 
projektové dokumentace přijdou na 9,5 milionů 
korun. Dalších zhruba šest milionů město zaplatí 
za nové povrchy komunikací a související úpravy. 
„Dlouhodobě plánovanou opravu vodovodu chce-
me využít a navázat na ni pokládkou nového asfal-
tového povrchu a výměnu přídlažeb, v některých 
úsecích přibudou také nové povrchy chodníků,“ 
popsal starosta Blanska Jiří Crha.

„Důležité je, že práce jsou koordinovány tak, aby 
nedošlo ke kolizi s budováním nových okružních 
křižovatek na průtahu městem u odbočky na Spor-
tovní ostrov a také na ulici Svitavská u Penny, které 
chystáme od července. Dopravních omezení bude 
letos více, prosíme proto všechny o trpělivost a 
shovívavost,“ dodal starosta Blanska. 

Během rekonstrukce zůstane v provozu vjezd a 
výjezd na horní parkoviště u Poduklí, možný bude 
z ulice Seiferova. Z ní mohou motoristé projet přes 
Dolní Palavu na ulici Dvorskou. Hlavní objízdná 
trasa ale povede přes ulici Mlýnskou, Poříčí a Sme-
tanovu. Nákladní doprava a tranzit by měly využít 
hlavní průtah městem ulicí Svitavskou a Poříčí a 
centru města se vyhnout úplně.

„Abychom vyšli vstříc obyvatelům centra města, 
ale také obchodníkům, kteří zde mají své prodejny, 
a jejich zásobování, upravili jsme ceny parkovného 
na parkovišti u Poduklí. První dvě hodiny zde bude 
možní zaparkovat za 1 korunu, zkrácená je také 
doba, kdy se parkovné bude vybírat, na všední dny 
od 7 do 16 hodin. Tak, aby zde poté mohli svá vozi-
dla odstavit rezidenti. V provozu bude dál také část 
parkoviště na náměstí Republiky,“ doplnila vedou-
cí odboru správy a rozvoje města Petra Skotáková.

Kvůli opravám se musí přesunout také autobu-
sové zastávky. Náhradní autobusová zastávka bude 
přemístěna na Dvorskou ulici naproti stávající za-
stávce u Galerie města Blanska, zastávka Seiferto-

va se přemístí na autobusovou zastávku Poříčí na-
proti úřadu práce, autobusová zastávka z náměstí 
Republiky bude přesunuta na ulici Sadovou vedle 
parku.

„Objevily se spekulace, že oprava je pouze zá-
stěrkou pro práce na zkapacitnění vodovodu pro 

budoucí výstavbu bytových domů na náměstí Re-
publiky a přeložku Březovského vodovodu. Nic po-
dobného nyní město neplánuje. Jediným důvodem 
byl špatný technický stav vodohospodářské infra-
struktury,“ ujistil místostarosta Ivo Polák. 

Radim Hruška
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Otevřeli jsme pro Vás novou

ORDINACI PRAKTICKÉHO LÉKAŘE 
PRO DĚTI A DOROST

při Dětském oddělení Nemocnice Boskovice s.r.o.

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516 491 332

PŘIJÍMÁME 
NOVÉ PACIENTY

při Dětském oddělení Nemocnice Boskovice s.r.o.

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516

PŘIJÍMÁME PŘIJÍMÁME 
NOVÉ PACIENTY

Ordinace PLDD
Nemocnice Boskovice

2.patro nalevo od schodů
Otakara Kubína 179

680 01 Boskovice
Tel.: 516

NOVÉ PACIENTY

KOMPLEXNÍ PEDIATRICKÁ PÉČE  
PRO VAŠE DĚTI

Ordinační doba: 

pondělí 7-12
Úterý 7-12

Středa 11,30-16,30
Čtvrtek 7,30-12
Pátek 7,30-12

MPLEXNÍ PEDIATRICKÁ PÉČE  
PRO VAŠE DĚTI

Illustrations and Graphic Design by Kristina Nemšáková

Očkovací centrum v nemocnici 
pracuje v plném nasazení

BOSKOVICE - V současné době 
se mohou registrovat senioři ve věku 
70 let a starší, pedagogičtí pracovníci 
a osoby s chronickým onemocněním. 
Seniorů je nyní stále velká skupina, 
čekající na volný termín. 

Pedagogové se registrují na zákla-
dě přiděleného kódu, který obdrží od 
ředitele své školy. Přednostně byli oč-
kování ti, kteří se starají a vyučují děti 
zaměstnanců kritické infrastruktury. 

Chronicky nemocní pacienti obdrží 
registrační kód od svého ambulantního 
specialisty, v jehož péči se nachází, a 
to po konzultaci zdravotního stavu a 
vhodnosti očkování, přičemž se mo-
hou nechat očkovat jak v očkovacích 
centrech, tak u svých praktických lé-
kařů. 

Nemocnice prosí všechny čekající 
zájemce o očkování o trpělivost, pro-
tože distribuce vakcín je řízena cen-
trálně a není možné ji nijak ovlivnit. 
Pořadí klientů v centrálním systému je 
řízeno automaticky, a proto mohou být 
čekací lhůty i v řádu týdnů. Uvolňová-
ní termínů k očkování závisí na množ-
ství a dostupnosti vakcín.

Foto Nemocnice Boskovice

Odběrové centrum provedlo již tisíce testů

Nemocnice Boskovice s.r.o. děkuje všem dárcům, kteří reagovali na facebookovou výzvu a přišli darovat krev. Během dvou dnů se dostavila téměř stovka dárců růz-
ných věkových skupin a podařilo se doplnit chybějící zásoby. Obrovský zájem nás neskutečně těší zejména v této náročné době!  Foto Nemocnice Boskovice

BOSKOVICE - Odběrové centrum 
na zjišťování onemocnění COVID-19 
v nemocnici pracuje na maximální 
vytížení! Od prvního ledna letošního 
roku bylo do poloviny března prove-
deno již 4 903 odběrů na PCR a 2 026 
antigenní testů.

Provoz odběrového centra v ne-

mocnici zajištuje po celou dobu jeho 
existence jediná osoba, vedoucí mi-
krobiologického oddělení, Ing. Iva 
 Šamšulová. Pro její obrovské nasa-
zení je nemocnice schopna zvládat 
enormní počty vyšetřovaných osob, 
včetně vedení související elektronic-
ké i papírové agendy. Vyšetření je 

rychlé a jen trošku nepříjemné, při-
čemž odběry se provádí i dětem (nej-
mladší klient měl 4 týdny)!

Žadatelé se rezervují přes centrální 
registr, a dle potřeby jsou přidávány 
další volné sloty tak, aby byla pokry-
ta potřeba rychlého vyšetření celého 
regionu.

Provozní doba je v pracovní dny 
a časy provádění PCR a antigenních 
testů jsou z epidemiologických důvo-
dů oddělené. 

Velkou část pracovní doby odbě-
rového centra zabere nutná adminis-
trativa, včetně hlášení do centrálních 
systémů.

Průjezd centrem Blanska uzavřela 
oprava vodovodu a kanalizace
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Hnutí ANO 2011 odstoupilo 
z koalice na boskovické radnici

BOSKOVICE� -�Hnutí�ANO� 2011�
vedené�místostarostou� Lukášem�Ho-
líkem� na� koaličním� jednání� dne� 22.�
března� 2021� vypovědělo� svým� koa-
ličním� partnerům� koaliční� smlouvu,�
uzavřenou�po�komunálních�volbách�v�
říjnu�2018.
„Jednotlivé�strany�a�politická�hnu-

tí� zvolená� v� komunálních� volbách�
do�Zastupitelstva�města�Boskovice�v�
roce�2018,�budou�nyní�jednat�o�sesta-
vení�nové�koalice,�která�by�měla�vést�
město�do�dalších�komunálních�voleb�
plánovaných� na� podzim� roku� 2022,“�
uvedl�mluvčí�boskovické� radnice� Ja-
roslav�Parma.
Vedení�města,� rada�města� a� zastu-

pitelstvo�nadále�pracuje�ve�zvoleném�
složení.� Není� omezen� ani� provoz�
Městského�úřadu�Boskovice.
„Rád�bych�objasnil�náš�postoj,�jako�

uskupení� zastupitelů� za� hnutí� ANO�
v� Boskovicích,� k� současnému� dění�
a� proč� jsme� se� vydali� cestou,� která�

vedla� k� vypovězení� koaliční� smlou-
vy.� Než� však� podám� toto� objasnění,�
rád�bych�vyzdvihnul�působení�koali-
ce� jako� celku� pod� vedením� starosty�
pana�Jaroslava�Dohnálka,�které�oproti�
předchozím�volebním�obdobím�vyni-
kalo� nejen� na� jednání� rady,� ale� také�
na� jednání� zastupitelstva,� klidným� a�
srozumitelným� průběhem.�V� součas-
né� době� můžeme� s� klidným� svědo-
mím� říci,� že� jsme� byli� rádi� součásti�
koalice,� a� že� se� podařilo� rozběhnout�
a�někdy�i�již�dokončit�velké�množství�
pozitivních� věcí� pro� občany� Bosko-
vic,“� vysvětlil� boskovický� místosta-
rosta�Lukáš�Holík.
Vzniklá� koaliční� jednání� a� násled-

né�rozvázání�koaliční�dohody�je�podle�
něj�reakcí�na�dění�okolo�neuvolněné-
ho� místostarosty� pana� Radka� Mazá-
če,� jehož� postoj� k� současnému� dění�
a� probíhajícím� klíčovým� projektům�
neodpovídal� očekáváním�členů�hnutí�
ANO�a�nesouhlasili�s�nimi.

Jedná� se� hlavně� o�možný� střet� zá-
jmů� vzhledem� k� projektu� budování�
CZT� Boskovice,� jasné� nevysvětlení�
k�jeho�možnému�střetu�zájmů�při�bu-
dování�akce�CZT�Boskovice�směrem�
k�veřejnosti,�vedení�projektu�sportov-
ní�haly�a�očekávané�zapojení�odborné�
veřejnosti�ve�formě�jmenované�komi-
se.
„Proto� jsme�z�výše�uvedených�dů-

vodů� požádali� o� vyvození� osobních�
politických�důsledků�a� tedy�o�perso-
nální� změnu� na�místo� spočívající� ve�
funkci� neuvolněného� místostarosty�
města.�Naše�žádost�ze�strany�Sportov-
ců�a�STAN�nebyla�akceptována�a�tím�
pádem�dochází�k�jediné�možné�alter-
nativě,�kterou�je�vypovězení�koaliční�
smlouvy,“�popsal�Holík.�
Jak�řekl,�v�rámci�rady�města�probí-

hala�jednání�vždy�na�úrovni,�v�tvůrčí�
atmosféře� a� také� odpovídající� naší�
představě� o� prosazování� a� souběžně�
naplňování�tzv.�slušné�politiky.�„Pro-

to�bychom�chtěli�i�dále�spolupracovat�
s� politickými� subjekty,� kterými� jsou�
ODS,� TOP09� a� Boskováci,“� dodal�
Holík.
Podle� starosty� Boskovic� Jaroslava�

Dohnálka�(ODS)�je�případný�střet�zá-
jmů� do� okamžiku� vydání� správního�
rozhodnutí� jen� směs� pocitů,� úvah� a�
osobního�názoru.
„Myslím� si,� že� místostarosta� Ma-

záč� měl� před� hlasováním� o� financo-
vání�tohoto�projektu�oznámit,�že�je�v�
možném�střetu�zájmů,�ale�zda�došlo�k�
tomuto� přestupku,� může� rozhodnout�
pouze� správní� orgán.� Nikdo� jiný� k�
tomu�není�oprávněn,�a�tak�se�má�po-
hlížet� na� všechny� skutky,� a� to� jak� u�
správních� deliktů,� tak� i� trestních� de-
liktů,“�připomněl�boskovický�starosta�
Jaroslav�Dohnálek.�

Celé vyjádření starosty Boskovic a 
další podrobnosti naleznete na webu 
www.zrcadlo.net.

 Radim Hruška
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Blanenské kino chystá ke stému 
výročí filmový dokument, výstavu 
fotek nebo prohlídky zázemí

BLANSKO� -� Kino� je� stejně� jako�
všechny� ostatní� kulturní� instituce�
zavřeno,� přesto� se� snažíme� v� rámci�
omezených�možností�jednak�připravit�
důstojnou�oslavu�100� let�od�otevření�
a� chystáme� také� novinky,� které� po-
mohou� přilákat� lidi� zpět� a� zpříjemní�
jim� návštěvu� kina,� jakmile� to� bude�
možné.
Na� konci� roku� jsme� spolu� se� stu-

diem�Audiovisual� začali� připravovat�
natáčení�krátkometrážního�filmového�
dokumentu�k�výročí�kina.�Můžete� se�
těšit� na� historická� fakta,� ukázky� do-
bových�materiálů�i�osobní�vzpomínky�
promítačů,� dramaturgů� či� vedoucího�
kina.� Premiéru� bychom� rádi� uvedli�
v�kině,�natáčení�však�komplikuje�epi-
demická�situace,�a�termín�tak�nedoká-
žeme�zatím�určit.�
Pokračovali� jsme� ve� sbírání� histo-

rických�dokumentů�a� fotografií.�Pro-
brali�jsme�se�desítkami�tisíc�materiá-
lů,�ať�už�v�archivu�Muzea�Blanenska,�
Státním�okresním�archivu,� fotoarchi-
vu�městského�zpravodaje,�ještě�čeká-
me� na� podklady� z� Národního� filmo-
vého�archivu�a�sešlo�se�nám�také�pár�
zajímavých� kousků� od� blanenských�
fandů�kina.�
Rádi� bychom� všem� poděkovali� za�

spolupráci.�I�když�kvalitních�a�atrak-
tivních� nálezů� není� mnoho� co� do�
množství,�některé�stojí�opravdu�za�to,�

o�čemž�se�můžete�přesvědčit�na�přilo-
žených�fotografiích.
Každopádně� stále� uvítáme,� když�

nám�veřejnost�poskytne�další�zajíma-
vé�materiály.�Hledání�a�skenování�se�
sice�chýlí�ke�konci,�ale�po�archivářské�
práci�následuje� fáze�kurátorská,� tedy�
připravit� kvalitní� výstavu� či� dvě� ve�
vestibulu�kina.�K�tomu�chceme�využít�
know-how� naší� sesterské� organizace�
z�kulturního�střediska,�Galerie�města�
Blanska,� Ivany�Hrončekové�a� Jolany�
Chalupové.
Vedle� výstavy� a� filmového� doku-

mentu�máme�rozjednané�i�doprovod-
né� akce.� Rádi� bychom� uspořádali�
třeba� exkurze� do� promítací� kabiny,�
ideálně� s� instalovanou� promítačkou�
Meo5�XB,� která� tu� sloužila� v� rukou�
promítačů-bardů� dlouhé� roky� před�
digitalizací,� promítnout� na� ní� krátký�
dokument�z�historie�města�apod.�Láká�
nás� také� nějakým� způsobem� zrekon-
struovat� první� promítání� z� 28.� října�
1921,�to�jest�dánský�němý�film�Atlan-
tis,�o�kterém� jednáme�s�Danish�Film�
Institute.� Takové� náročnější� akce�
však�vyžadují�jasné�termíny�a�přízni-

vé�okolnosti,�což�je�v�současné�době�
těžké�předvídat.
Kino� žije� také� svou� budoucností.�

Vnímáme,�že�kino�lidem�chybí,�a�tak�
se�snažíme�jim�připravit�něco�nového.�
Až� otevřeme,� nabídneme� veřejnosti�
možnost� pronájmu� kinosálu� pro� tzv.�
gaming,� neboli� hraní� počítačových�
her� na� velkém� plátně� a� s�mohutným�
zvukem� přímo� v� sále.� Vyzkoušeli�
jsme�hry�FIFA,�NHL�a�Mortal�Kom-
bat� na�PlayStation� 4� a� je� to� opravdu�
zážitek,�takže�doufáme,�že�si�gaming�
najde�své�zájemce.
Další� novinkou� bude� knihovnička�

ve� vestibulu� u� kavárny,� kde� budou�
díky� spolupráci� s� městskou� knihov-
nou� nachystány� k� přečtení� filmové�
magazíny.�Na� druhé� straně� vestibulu�
chceme� do� budoucna� vystavovat� fil-
mové� plakáty,� před� začátkem� filmu�
budeme� na� plátno� promítat� nabídky�
kina�a�aktuální�informace.�Těšíme�se,�
až� oživíme� terasu� Kavárny� na� kině�
živými�koncerty�a�ve�spolupráci�s�no-
vou�servisní�firmou�plánujeme�strate-
gii�inovací�technického�zázemí.
Je� toho� zkrátka� hodně� a� celý� tým�

kina�se�velmi� těší,�až�se�Blanenšťáci�
budou�moci�vrátit�do�svého�městské-
ho�kina�a�pevně�věří,�že�si�lidé�cestu�
zpět�najdou,�protože�v�televizi�ani�na�
internetu�takové�zážitky�nenajdete.

 Jan Mach

Jak by mohl vypadat park u skleníku?

Ondřej Dostál bude novým ředitelem KZMB
BOSKOVICE� -�Rada�města�Boskovice�na�svém�jednání�16.3.2021� jmenovala�na�pozici� ředitele�

příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�Boskovice�Mgr.�Ondřeje�Dostála,�Ph.D.�s�účinností�
od�1.6.2021.
Výběrové�řízení�bylo�vyhlášeno�dne�3.2.2021�a�uchazeči�měli�možnost�podat�přihlášky�do�26.2.2021.�

Ve�stanovené�lhůtě�podalo�přihlášku�celkem�sedm�uchazečů.�Dne�10.3.2021�se�sešla�hodnotící�komi-
se�ve�složení�stanoveném�radou�města:�Lukáš�Holík�(místostarosta�města),�Radek�Pernica�(předseda�
Komise�pro�kulturu),�Tomáš�Pléha�(ředitel�MKS�Letovice),�Petr�Fedor�(vedoucí�Odboru�kultury�a�pa-
mátkové�péče�JMK)�a�Miluše�Rozkošná�(vedoucí�OKT).�K�jednání�komise�se�dostavilo�šest�uchazečů,�
jeden�uchazeč�se�z�jednání�omluvil.
Po�ukončení�pohovorů�s�uchazeči�provedli�členové�komise�individuální�hodnocení.�Poté�bylo�kon-

statováno,�že�se�na�prvním�místě�ve�výběrovém�řízení�umístil�pan�Mgr.�Ondřej�Dostál,�Ph.D.,�kterého�
tímto�komise�radě�města�doporučuje�ke�jmenování�do�funkce�ředitele�příspěvkové�organizace�Kulturní�
zařízení�města�Boskovice.
Rada�města�Boskovice�jmenovala�na�pozici�ředitele�příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�

Boskovice�Mgr.�Ondřeje�Dostála,�Ph.D.�s�účinností�od�1.6.2021.�Po�uvedení�nového�ředitele�do�funkce�
bude�zveřejněna�jeho�Koncepce�rozvoje�příspěvkové�organizace�Kulturní�zařízení�města�Boskovice.�
 Zdroj: www.boskovice.cz

Prvního března byl zahájena rozsáhlá investiční akce Rekonstrukce ulice Podhradí v Boskovicích. Akce zatím pokračuje podle stanoveného harmonogramu. 
 Foto Jaroslav Oldřich

BOSKOVICE� -� O� možné� budoucí� podobě� parku�
mezi� skleníkem�a� letním�kinem�se� jednalo�ve�čtvrtek�
11.�března�na�městském�úřadě.�Vedoucí�odboru�rozvo-
je�města�a�investic�Petr�Zouhar�vypracoval�souhrn�zá-
sadních�podnětů�a�připomínek�dotčených�odborů�měst-
ského�úřadu�a�organizací�k�doplnění�zadání�projektové�
dokumentace�obnovy�parku�u�zámeckého�skleníku.
Na� čtvrtek� 11.� března� � svolal� místostarosta� Lukáš�

Holík�pracovní�skupinu�ve�složení�senátorka�Jaromíra�
Vítková,�městský� architekt� Zdeněk� Fránek� (zúčastnil�
se� distančně),� za� Kulturní� zařízení� města� Boskovice�
byl� přítomen� vedoucí� kina� Tomáš�Marvan,� místosta-
rosta�Lukáš�Holík,�vedoucí�ORMI�Petr�Zouhar,�vedou-
cí�odboru�tvorby�a�ochrany�životního�prostředí�Leona�
Fialová�a�referentka�správy�zeleně�Lucie�Chloupková,�
která� projednávala� podněty� a� připomínky� k� doplnění�
zadání� projektové� dokumentace� obnovy� parku� u� zá-
meckého�skleníku.�
Během�jednání�se�řešily�například�zpevněné�plochy�

a�cesty,�zeleň,�technická�infrastruktura,�jezírko,�hudeb-
ní�pódium,�dětské�hřiště�a�hrací�plochy,�mobiliář.�Řeši-
la�se�také�etapizace�obnovy�parku.

  Text a foto Jaroslav Parma
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Blansko opraví budovu Zámek 3, 
využívat ji bude muzeum a ZUŠ

Obnovená premiéra filmu Run Free 
- Poselství Bílého koně

BLANSKO� -� Další� část� zámecké-
ho�areálu�se�letos�dočká�rekonstrukce.�
Město�nyní�vybralo�zhotovitele,�budo-
vu�Zámek�3�opraví�společnost�Kaiser-
bau�s.r.o.�Práce�by�měly�přijít�na�zhru-
ba�12,5�milionu�korun.�Po�dokončení�
oprav� se� do� objektu� nastěhuje�Muze-
um� Blanenska� a� Základní� umělecká�
škola�Blansko.
V�minulosti� už� se� podařilo� opravit�

budovu� zámku� včetně� nádvoří� a� část�
předzámčí,� loni� skončila� oprava� sou-
sedního�objektu�Zámek�2.
„Naším� cílem� je� kompletní� revita-

lizace� předzámčí,� to� těsně� sousedí� se�
samotným�středem�města�a�dosud�bylo�
zanedbáváno.� Kompletní� rekonstruk-
ce�budovy�Zámek�3� je�pokračováním�
úprav,� které� se� podařily� v� posledních�
letech,“� uvedl� starosta� Blanska� Jiří�
Crha.
„Do�výběrového�řízení�se�přihlásili�

tři�uchazeči.�Původně�jsme�předpoklá-
dali,� že� se� náklady� budou� pohybovat�
okolo� 16� milionů� korun.� Když� jsme�
dostali�nabídku�na�12,5�milionu,�pro-
věřovali�jsme,�zda�je�za�tuto�částku�vů-
bec�možné�práce�v�požadované�kvalitě�
provést,“�popsal�starosta.
Zchátralý� objekt� Zámek� 3� po� roz-

sáhlé� rekonstrukci� zásadně� změní�
podobu.� Budova� dostane� nový� krov�
a� výškově� dorovná� sousední� objekty.�
Fasáda� pak� bude� ladit� s� opravenými�
stavbami�předzámčí�i�se�zámkem.�
„Součástí� rekonstrukce�bude�úprava�

vnitřních� dispozic� objektu� a� výstavba�
nových� podkrovních� místností,� čímž�
dojde� k� vytvoření� depozitářů� a� admi-
nistrativního�zázemí�Muzea�Blanenska.�
Vzniknou�zde�také�prostory�využitelné�
pro�Základní�uměleckou�školu�Blansko�
–�keramické�dílny�a�ateliéry,“�upřesnil�
Petr� Mráček� z� investičního� oddělení�
odboru�správy�a�rozvoje�města.
Muzeum� i� škola� budou� využívat�

přízemí� i� podkroví� nově� zrekonstru-

ovaného� objektu.� Budova� bude� nově�
přístupná� nejen� vchody� z� prostoru�
předzámčí,� propojená� bude� také� se�
sousedními�objekty.
„Část� objektu� užívaná� muzeem� se�

propojí�se�sousedním�objektem�Zámek�
2.�Část�objektu�určená�pro�ZUŠ�bude�
prostřednictvím� nového� vnitřního�
schodiště� propojena� s� budovou� před-
zámčí,�kterou�nyní�využívá�umělecká�
škola,“�doplnil�Petr�Mráček.
„Po�dokončení�rekonstrukce�budovy�

Zámek�3�dojde�k�přestěhování�kance-
láří� a� depozitáře.� Tím� se� kompletně�
uvolní� druhé� dosud� veřejnosti� nepří-
stupné� patro� hlavní� budovy� zámku.�

Ve� spolupráci� s�městem�poté� chceme�
zahájit�přípravu�na�další�využití�těchto�
uvolněných� prostor.� V� budoucnu� by-
chom�zde�rádi�otevřeli�expozici�měřicí�
techniky,� kterou� vyráběla� blanenská�
Metra,“�plánuje� ředitelka�Muzea�Bla-
nenska�Pavlínka�Komínková.�
Rekonstrukce�Zámku�3�začne�v�prv-

ní� polovině� letošního� roku.� Budovy�
patří�městu,�to�nyní�jedná�s�krajem,�za�
jakých� podmínek� by� část� nákladů� na�
více� než� dvanáctimilionovou� rekon-
strukci�zaplatil.
„Vzhledem� k� tomu,� že� základní�

umělecká�škola�i�muzeum,�které�v�nich�
budou� sídlit,� jsou�krajské� organizace,�

budeme�usilovat�o�finanční�spoluúčast�
Jihomoravského� kraje� i� na� pokrytí�
nákladů� na� rekonstrukci.� Doufám,� že�
se�to�i�přes�velké�výpadky�v�příjmech�
krajského�rozpočtu�podaří,“�dodal�sta-
rosta�Jiří�Crha.
Oprava� sousední� budovy� Zámek�

2� skončila�minulý� rok�v� létě.�Zázemí�
v� něm� našli� odborní� pracovníci,�Mu-
zeum� Blanenska� sem� umístilo� také�
konzervátorské� a� restaurátorské� dílny�
a�depozitáře.�Náklady�na�rekonstrukci�
Zámku�2�dosáhly�sedmi�milionů�korun�
bez� DPH.� Tři� miliony� korun� poskytl�
jako�dotaci�Jihomoravský�kraj.�

 Pavla Komárková

REGION� -� Obnovená� premiéra�
filmu�RUN�FREE�–�POSELSTVÍ�BÍ-
LÉHO�KONĚ�v�režii�Radka�Popelky�
připomene� těžkou� situaci� původních�
obyvatel�v�době�pandemie.
O� vytrvalosti� běžců� indiánského�

kmene� Tarahumarů� ukrytého� v� di-
vočině� severozápadního� Mexika� se�
vypráví� legendy.� Jsou�považováni�za�
nejlepší�přírodní�běžce�světa,�ale�pře-
žití� jejich� tradiční�kultury� je�dlouho-
době�ohrožováno�suchem,�přítomnos-
tí�brutálních�drogových�gangů�a�nově�
i�pandemií�nemoci�Covid�19.�
Dokument�z�roku�2012�byl�z�velké�

části�natočen�v�mexických�Měděných�
kaňonech� při� závodě� Ultra� Caballo�
Blanco.� Nejedná� se� o� běžný� závod.�
Poprvé� se� běžel� ve� skromných� pod-
mínkách�v�roce�2003�a�jeho�světovou�
popularitu� následně� zajistila� kniha�
Zrozeni� k� běhu� (Born� to� Run).� Ten-
to� bestseller� fascinujícím� způsobem�
popsal� průběh� závodu� špičkových�
ultramaratonců� s�Tarahumary�běžící-
mi� v� sandálech� vyrobených� z� gumy�
starých� pneumatik.� Podstatnou� sku-
tečností�je,�že�veškerý�zisk�spojený�s�
pořádám�závodu� je�předáván�zástup-
cům�indiánské�komunity.
Micah�True�(1953�-�2012),�známěj-

ší� pod� indiánským� jménem� Caballo�
Blanco�-�Bílý�kůň,�nikdy�nestál�o�svou�
osobní�popularitu,�a�přesto�jeho�život-
ní�příběh�ovlivnil�obrovské�množství�
lidí�na�celém�světě.�„Pokud�budete�o�

Tarahumarech�psát,�zveřejňovat�foto-
grafie� a� filmy,� tak� mějte� na� paměti,�
aby�alespoň�část�případného�výdělku�
putovala� k� Tarahumarům,“� vyzval�
všechny� účastníky� tento� zakladatel�
legendárního� závodu.� Poselství� běhu�
bez�hranic�„Run�Free“�umocnila�zprá-
va�o�jeho�nenadálé�smrti�nedlouho�po�
setkání�s�českými�ultramaratonci.�Po-
moc� indiánům� se� tak� stala� jedním� z�
podnětů�pro�vznik�filmu�RUN�FREE�

–�POSELSTVÍ�BÍLÉHO�KONĚ�(stu-
dio� Audiovisual,� Blansko� 2012)� i� k�
napsání� knihy� TI,� KTEŘÍ� UTÍKAJÍ�
PĚŠKY� (Nakladatelství� Jota,� Brno�
2012)� zachycujícím� zážitky� českých�
účastníků� závodu� v� čele� s� ultrama-
ratoncem� Danem� Orálkem.� Výtěžek�
z� prodeje� filmu� i� knihy� byl� použit� k�
pokračování� práce� Caballa� Blanca.�
Do� Mexika� se� tak� podařilo� zaslat� v�
přepočtu� 50� tisíc� korun� získaných� k�

realizaci� komunitních� projektů� pod-
pory� běžeckých� tradic�Tarahumarů� a�
zlepšení� jejich� životních� podmínek.�
Film� byl� promítán� na� outdoorových�
filmových� festivalech,� odvysílala� ho�
ČT�v�televizním�pořadu�Minuty�dob-
rodružství� (kde� získal� ocenění� Cena�
diváků� ČT� sport),� ale� dosud� nebyl�
zveřejněn� k� volnému� užití� (právě� z�
důvodu�podpory�Tarahumarů).�
Celosvětová�pandemie�se�nevyhnu-

la� ani� Měděným� kaňonům� a� závod�
byl�pro� letošní� rok�zrušen.�Tato� sku-
tečnost�vedla�autory�filmu�k�volnému�
zveřejnění�dokumentu�právě�v�tradič-
ním�termínu�konání�závodu�o�prvním�
březnovém�víkendu.�
Skupina�běžců,�účastníků�závodu�a�

dnes� již�veteránů,� je�přesvědčena,�že�
příští� rok�zase�závod�proběhne�v�du-
chu�předchozích� let.�Plán�návratu�na�
padesáti�mílovou�trať�(80�km)�po�de-
seti�létech�je�pro�ně�velkým�motivem�
k�tréninku.
„Ve�filmu�RUN�FREE�jsem�se�ne-

chal�slyšet,�že�bych�se�chtěl�jednou�do�
Měděného�kaňonu�vrátit�a�případně�i�
vyhrát.�Připravuji�se�na�to,�abych�ale-
spoň�první�část�svého�slibu�dodržel.�S�
tou�druhou�částí�je�to�těžší�kvůli�mým�
zdravotním� problémům,� ale� budu� se�
připravovat,�tak�abych�se�o�to�přinej-
menším� pokusil,“� uvedl� padesátiletý�
Dan� Orálek,� který� stále� patří� mezi�
špičkové�české�utramaratonce.�

 Milan Daněk

Senátorka Jaromíra Vítková: Podmínky otevření 
mateřských škol

Knihovna loni koupila více než dva tisíce knih

REGION�-�Zavřené�mateřské�ško-
ly� vyčkávají� na�metodiku,� za� jakých�
podmínek� budou� po� otevření� fungo-
vat.� Ministerstvo� školství� o� víkendu�
zaslalo� mateřským� školám� do� dato-
vých�schránek�dopis,�v�němž�se�uvá-
dí,�že�ochranu�úst�musí�mít�ve�školce�
všichni,� děti� roušku,� pedagogové� a�
další� dospělí� respirátor.� Ředitelé� si�
ještě�chvíli�počkají,�než�dorazí�dopro-
vodná�metodika�z�ministerstva.�
„Hlavním� problémem� rozvolňová-

ní�je�to,�že�ministerstvo�školství�cen-
trálně� (byť� s� dobrými� úmysly)� regu-
luje�lokální�epidemickou�situaci,�aniž�
by�fakticky�znalo�místní�epidemické,�
finanční� a� personální� podmínky� v�
každé� mateřské� škole.� Lokální� epi-
demická�situace�se�neustále�mění�a�to�
lze� těžko� centrálně� řídit� regulacemi,�
pro�které�není�zajištěno�financování,“�
uvedla�senátorka�Jaromíra�Vítková.

Institut� pro� sociální� a� ekonomické�
analýzy�(ISEA)�již�od�loňského�roku�
zpracoval�několik�studií�a�analýz�fun-
gování�mateřských� škol� v� době� pan-
demie.
„Překvapuje� mě� laxní� přístup� mi-

nisterstva,�které�má�k�dispozici�studii�
ISEA� Plán� rozvolňování� mateřských�
škol� s� podrobnou� analýzou� stavu�
epidemie� včetně� návrhů� opatření� za-
ložených�na� faktech,� datech� a� reálné�
skutečnosti�ve�školkách�a�místo�toho�
navrhuje� opatření� založená� na� do-
jmech,“�sděluje�senátorka�Vítková.
Doprovodná�péče�a�charakter�před-

školního� vzdělávání� je� jiný,� než� na�
základních� školách.� Velká� část� pro-
gramu� předškolního� vzdělávání� se-
stává�ze�zpěvu�a�pohybových�aktivit,�
kde� je� zakrytí� úst� zcela� nevhodné.�
Důležitým� faktorem� je� délka� pobytu�
dětí� ve� školce.� Některé� děti� tráví� v�

mateřince�skoro�10�hodin�denně.�Ře-
ditelky� mateřských� škol� se� ptají� od-
borníků,� zda� jde� skutečně� o� ochranu�
dětí�a�personálu,�když�děti�musí�rouš-
ku�sundat�několikrát�za�den,� tudíž� je�
její� nošení� fakticky� jen� po� část� dne.�
I� větší� dítě� nebo� dospělý� člověk�má�
problém� v� roušce� vydržet.�Dětem� se�
špatně� dýchá,� nebo� jim� rouška� nedr-
ží� na� správném� místě.� Některé� děti�
navíc� nepoznají� své� oblečení,� natož�
svou� roušku.� Docházelo� by� k� zámě-
nám.�
„Návrhy� Ministerstva� školství� na�

nošení� roušek� v� mateřských� ško-
lách� mají� zřejmě� odvést� pozornost�
od� vážných� problémů,� s� jakými� se�
předškolní�vzdělávání�po�celou�dobu�
pandemie�potýká.�Všechna� režimová�
opatření� mají� největší� finanční� do-
pady� právě� na�mateřské� školy,“� říká�
Vítková.

„Alarmující� je� zjištění� ISEA,� že�
pouze� 14,4� %� ředitelů� mateřských�
škol� předpokládá,� že� jim� finanční�
dopady� pandemie� někdo� vykompen-
zuje.� 21,2� %� neví� a� nedokáže� ani�
odhadnout,� zda� školce� finanční� vý-
padky�příjmů�někdo�nahradí.�64,4�%�
ředitelů� mateřských� škol� vůbec� ne-
předpokládá,�že�by�jim�byly�finanční�
ztráty� způsobené� pandemií� kompen-
zovány,“�uvedla�Simona�Weidnerová,�
předsedkyně� ISEA�a�dodala�„dopady�
pandemie� na� rozpočty� obcí� navíc�
sekundárně�padají�na�rozpočty�mateř-
ských�škol.�
„Je� nezbytně� nutné,� aby� se�Minis-

terstvo�školství�začalo�zabývat�daty�a�
zaměřilo� se� na� problémy� financová-
ní� předškolního�vzdělávání,� které� od�
loňského� března� zůstávají� zcela� bez�
pomoci,“�apeluje�senátorka�Vítková�a�
uzavírá.�� Barbora Palánová

BLANSKO� -� Provoz� knihovny�
ovlivnila�v�loňském�roce�epidemie�ko-
ronaviru� a� výrazně� omezila� poskyto-
vání�služeb�i�pořádání�akcí.�V�běžném�
režimu�jsme�měli�otevřeno�pouze�22,5�
týdne� z� celého� roku.� Dvanáct� týdnů�
byla�knihovna�plně�uzavřena�a�zbýva-
jící�týdny�podléhala�různým�omezením.
I�přesto�všechno�nás�v�loňském�roce�

navštěvovalo� 2� 459� registrovaných�
uživatelů,� z� toho� 689� dětí,� kteří� si� od�
nás�půjčili� na�78�000� titulů.�Aby�měli�
z�čeho�vybírat,�zakoupila�knihovna�cel-
kem�2�212�knih�a�186�CD�mluveného�

slova.�Kdykoli�to�bylo�možné,�pořádali�
jsme� kulturní� a� vzdělávací� akce.� Do-
hromady�se�nám�jich�podařilo�uskuteč-
nit�107�a�zúčastnilo�se�jich�4�213�osob.
I� během� uzavření� jsme� se� snažili�

vyjít� našim� čtenářům� vstříc� a� nabídli�
službu�Kniha� domů.�Dokumenty� jsme�
si�se�čtenáři�vyměňovali�na�chodbě�i�v�
okénku�ve�dveřích,�kulturu�a�informace�
poskytovali�online.
Krom�toho�se�knihovníci�vrhli�na�po-

řádek�ve�fondu�nejenom�ve�volném�vý-
běru,�ale�hlavně�ve�skladech.�Umývali,�
přelepovali,� spravovali� knihy� starší,�

odepisovali�knihy�nepůjčované�a�zapi-
sovali�a�balili�nové,�které�vás�v�knihov-
ně�očekávají.�Navzdory�tomu,�že�jsme�
odepsali�9�000�knih,�jich�knihovna�stále�
vlastní�přes�80�000.
Od�pondělí�15.�února�máme�otevřeno�

v�režimu�výdejního�okénka�a�to�v�naší�
běžné� otevírací� době.� Stále� je� možné�
využívat� i� službu� Knihu� domů,� která�
je� našimi� čtenáři� nad�65� let� hojně�vy-
užívána.�Stačí�si�knihy�objednat�telefo-
nicky�nebo�e-mailem�a�po�nachystání�je�
čtenářům�doručíme�až�domů.
Nově�jsme�pro�všechny�naše�čtenáře�

zřídili�službu�„Knihu�do�boxu“,�kdy�si�
čtenář�vybere�v�katalogu�knihy�a�nechá�
si� je� odložit� do�výdejního�boxu,� který�
stojí� na� Rožmitálově� ulici.� A� druhou�
novinkou�je�umístění�Knihožrouta�před�
knihovnu.�Knihožrout�je�návratový�sa-
moobslužný�box,�do�kterého�je�možné�
vhazovat� zapůjčené� knihy� a� časopisy�
a�to�24�hodin�denně,�7�dní�v�týdnu.
Aktuální�informace,�kontaktní�údaje�

a�podrobný�popis�nabízených�služeb�je�
k�dohledání�na�našich�webových�strán-
kách�nebo�na�Facebooku�knihovny.

 Lukáš Dlapa
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Soukromá řádková 

inzerce je ZDARMA

s výjimkou inzerátů 

realitního charakteru.

Znění inzerátu 

a počet opakování 

posílejte na e-mail 

radim@bbnsro.info.

Kontakt na inzerci:

telefon: 
774 408 399

e-mail: 
j.oldrich@centrum.cz
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ŘÁDKOVÁ 
INZERCE
• Koupím tovární malotraktor české 

nebo slovenské výroby Vari/Tera/
Agzat, MT, TK atd. Může být i 
poškozený. Nabídněte prosím, 
děkuji.  Tel.: 731 487 850

• Prodám brambory krmné 3,- Kč/
kg.  Tel.: 721 015 273

• Prodám kvalitní jablka na 
uskladnění nebo pasterizovaný 
mošt. Bližší informace na 

tel.: 603 945 673

• Z pozůstalosti po letcích, vojácích, 
partyzánech, četnících, vysokých 
funkcionářích apod. koupím vyz-
namenání, odznaky, průkazy, 
foto, písemnosti, části uniforem 
apod. Stačí SMS, zavolám.
 Tel.: 608 420 808

Jeden z mnoha jarních zázraků je 
k vidění i v Moravském krasu

REGION - Jaro zahnalo ranní 
mrazíky a pár dnů se teploty drží nad 
nulou. Jako mávnutím kouzelného 
proutku se po zimním spánku pro-
bouzí, hrabou se z teplých zemních 
děr a zdá se, že naprosto přesně vědí, 
kam zamíří. Jsou jich stovky, tisíce. 
Ropuchy obecné. Přišel žabí lásky 
čas. V pevném objetí samečků se sa-
mičky trmácí i několik kilometrů k 
vodě. Lezou ať je den či noc. Cíl je 
jasný. Místo, kde se odehraje milost-
ný žabí rituál. Rybník, kde se kdysi 
samy narodily. Dnes pomohou na svět 
generaci další.

Rok co rok se opakující cesta, spo-
lečná migrace, žabí tah. Staletí se opa-
kující zázrak jarního probuzení v pravý 
čas. Zázrak nalezení „svého“ rybníka, 
kde se sejde celé žabí společenství. Jen 
aby cestu k rybníku nekřížila silnice. To 
by tuhou zimu zdárně přeživší populaci 
mohlo početně značně ochudit. I zničit. 

Ano, ropuchy mají obranný manévr. 
Zastrašovací. Výrazně se nafouknou, 
napřímí své nohy a vynesou tělo do 
výšky. Vypadají větší a hrozivější. To 
je ale před koly aut nezachrání. Proč 
neutečou? Ropuchy holdují poklid-
nému životu. Pomalu lezou, sem tam 
poskočí. Proč spěchat? Svištící rychlé 
automobily a kuňkavé pomalé ropuchy 
- střet dvou rozdílných světů, odlišných 
strategií. Dokáží vedle sebe žít? Dokáží 
se respektovat?

Ta jedna se přirozeně snaží. Pomáhá 
udržovat přírodní rovnováhu. Hlavně 
v zahradách. Loví hmyz a jeho larvy. 
Také obávané slimáky. Dokud jsou 
slimáci malí, dokáže jich slupnout 
pěknou řádku, když se navečer vydá 
mezi záhony. Sama je potravou ptáků 
(čáp, orel, káně, výr, puštík ad.) i savců 
(vydra, tchoř). V podobě pulců díky ní 
přežívají larvy vážek a velkých druhů 
potápníků, kachny a další vodní ptáci. 
Je vyhledávanou pochoutkou užovek. 
A čím přispívá ten druhý, lidský, svět?

Každé jaro nás zachvátí láska, kte-
rá žáby přenáší. Přenáší je přes úseky 
silnic, které ropuchám zkřížily cestu za 
láskou. Posbíráme kuňkající tvory do 
kyblíků a přeneseme k rybníkům.  

Třetí jaro budujeme dočasné fóliové 
bariéry, které ropuchy bezpečně zasta-
ví. Jen na lokalitách u Křtin jich letos 
čeká 1 460 m. O dobrých 360 m více, 
než vloni. Hold všem rukám, které při-
spějí na pomoc. Chcete se přidat? Mi-
nulý rok jsme přenesli 1 828 ropuch. 
A tak se může letos jeden z mnoha jar-
ních zázraků znovu opakovat. 

Kaprálův mlýn, skautské středisko 
ekologické výchovy, Ochoz u Brna. 
www.kapraluvmlyn.cz

 Katka Jelínková, foto Igor Forgáč

AUTODOPRAVA &

ODVOZ A DOVOZ MATERIÁLU
KONTEJNEROVÁ DOPRAVA
VÝKOPOVÉ PRÁCE
TERÉNNÍ ÚPRAVY

ZEMNÍ PRÁCE

702 641 128
732 870 860

Jaromíra Vítková: Senát označil 
Petici pro přijetí Zahrádkářského 
zákona jako důvodnou

REGION - „V Senátu se projedná-
val zdánlivě neproblematický Zákon 
o podpoře zahrádkářské činnosti (Za-
hrádkářský zákon) a také Petice pro 
přijetí Zákona o podpoře zahrádkářské 
činnosti. Jako zpravodajka obou tisků 
jsem důkladně studovala celou pro-
blematiku a jsem přesvědčena, že za-
hrádkaření přispívá k zadržování vody 
v krajině, zmírňování dopadů klima-
tických změn, podílí se na ochraně 
přírody, životního prostředí a pestrosti 
krajiny. Stálá komise Senátu pro roz-
voj venkova nepřijala usnesení k to-
muto návrhu zákona. Připomínky byly 
například k obavě z výstavby účelo-
vých zařízení – chat, které by sloužily 
v budoucnu jako rodinné domy. Ale 
zahrádkářské osady jsou na území 
měst/obcí a povolování řeší příslušné 
stavební úřady. Senát po diskuzi vzal 
petici na vědomí a konstatoval, že je 
důvodná,“ uvádí senátorka Vítková.

Po projednání petice následoval 
bod Návrh zákona o podpoře zahrád-

kářské činnosti (zahrádkářský zá-
kon). Na plénu Senátu proběhla velká 
diskuze a zazněla řada argumentů pro 
i proti přijetí zákona. 

„Zaznělo například, že zákon má 
pouze deklaratorní charakter. Ale 
v důsledku neukotvení zahrádkaření 
v legislativě může zahrádkářská čin-

nost působit problematicky. Sporné 
body, jako například zásah do ma-
jetkových práv obcí a měst, vykoná-
vání vedlejší hospodářské činnosti 
na úkor ostatních občanů, případně 
délka pachtu, byly vypořádány ze 
strany Ministerstva zemědělství a 
Českého zahrádkářského svazu, z.s. 
Zákon musíme posuzovat z pohle-
du různě velkých sídel, měst a obcí. 
Členy spolku jsou i zahrádkáři, kteří 
mají svoje pozemky a zahrady. Tito 
členové rádi využívají vzdělávacích a 
společenských akcí spolku, podílí se 
na estetickém vzhledu obcí. V nepo-
slední řadě se zahrádkáři věnují také 
dětem a mládeži, kterým vyplňují 
smysluplně volný čas,“ zakončila se-
nátorka Vítková. 

Zahrádkářský zákon byl schválen 
v Senátu s pozměňovacími návrhy 
Výboru pro hospodářství, zeměděl-
ství a dopravu a byl vrácen do Posla-
necké sněmovny. 

Barbora Palánová
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Patnáct let fungování Místní akční 
skupiny Boskovicko PLUS

BOSKOVICKO� -� Místní� akční�
skupina� Boskovicko� PLUS� (dále�
MAS)�letos�v�únoru�oslavila�už�15�let�
působení�pro�všeobecný�rozvoj�svého�
území.� I�když�říci,�že�oslavila,� je�asi�
v�této�době�dost�odvážné.�Čas�se�však�
řítí�nezadržitelně�kupředu�a�MAS�tak�
za� dobu� své� aktivní� činnosti� poslala�
do� regionu� již�více�než�165�mil.�Kč.�
Jednalo� se� především� o� finance� do�
rozvoje�obcí,�zemědělských�podniků,�
drobných�firem,�škol,�spolků�a�dalších�
subjektů.�Podporovány�byly�jak�drob-
né� i� rozsáhlejší� investiční� akce,� tak�
v� právě� končícím� programovém� ob-
dobí� prostřednictvím� Operačního�
programu� Zaměstnanost� také� vlastní�
činnost� některých� organizací.� Právě�
zmíněné� programové� období� 2014-
2020� bylo� pro�MAS� náročné� v� tom,�
že�začala�čerpat�získané�finance�mul-
tifondově� -� tzn.,� že� finance� do� pro-
jektů�proudí�ze�4�různých�operačních�
programů,�což�sice�rozšířilo�možnos-
ti,� ale� významně� také� požadavky� na�
zaměstnance� kanceláře�MAS.�V� této�
chvíli�už�můžeme�říci,�že�naše�MAS�
v� tomto� boji� obstála,� což� dokazuje�
bonusové� navýšení� financí� hned� ve�
dvou�operačních�programech.
Právě� nyní� je� ještě� do� 16.4.2021�

otevřena�4.�Výzva�MAS�v�rámci�Pro-
gramu�rozvoje�venkova,�v�níž�je�přip-
raveno�více�než�10�mil.�Kč�převážně�
pro� obce,� kterých�má�MAS�na� svém�
území� celkem� 63� a� také� pro� aktivní�
neziskovky.� Ve� výzvě� jsou� otevřené�

možnosti� pro� obnovu� polních� cest,�
dále� pro� drobné� rekreační� prvky�
v� lese� a� největší� balík� peněz,� více�
než�8�mil.�Kč,�je�připraven�pro�oblast�
podpory�kulturních�a�spolkových�ak-
tivit,� včetně� knihoven.� Zde� je� však�
také� očekáván� asi� zatím� největší�
počet�žádostí�o�dotaci�a� to�vzhledem�
k� dosavadní� absenci� této� podpory�
v� končícím� programovém� období,�
ale� také� reálně� na� základě� množst-
ví� probíhajících� konzultací� žádostí�
v�kanceláři�MAS.�Vše�o�uvedené�výz-
vě�najdou�zájemci�na�stránkách�MAS�
pod� odkazem� Realizace� strategie� –�
Výzvy�–�PRV.�

V� posledních� letech� se� MAS� do�
dění� zapojuje� nejen� jako� zprostřed-
kovatel� dotací� s� vlastní� alokací,� ale�
i� jako� realizátor� rozsáhlého� projektu�
Místní�akční�plán�rozvoje�vzdělávání,�
který� pokrývá� území� celého� ORP�
Boskovice�a�zaměřuje�se�na�základní�
a�mateřské�školy�v�regionu.�Nejrůzně-
jší� výstupy� z� tohoto� dlouhodobého�
projektu� jsou� průběžně� propagovány�
všemi� možnými� cestami.� Jsme� rádi,�
že�i�na�poli�realizátora�vlastního�pro-
jektu� je�naše�MAS�úspěšná� a�kladně�
hodnocena� z� úrovně� škol� i� z� úrovně�
kraje�či�řídícího�orgánu.�
Aby�mohla�MAS�úspěšně�pokračo-

vat� ve� své� činnosti,� musela� v� této�
náročné� době� zahájit� přípravu� na�
další� období� 2021-2027.� V� souvis-
losti� s� tím� v� loňském� roce� oslovila�
všechny�obce�na�svém�území,�aby�pot-
vrdily,�že�i�nadále�chtějí�být�součástí�
MAS� Boskovicko� PLUS.� Všechny�
obce�svůj�zájem�potvrdily�a�dokonce�
se� navíc� nově� přidala� obec� Brťov�
–Jeneč.� Máme� již� za� sebou� první�
významný� krok� =� proces� kontroly�
dodržování� standardů,� kterým� jsme�
zdárně� prošli.�Kancelář� nyní� pracuje�
na�sumarizaci�zásobníku�plánovaných�
projektů�a�přípravě�analýzy�problémů�
a�potřeb.�Provedena�byla�dotazníková�
akce� a� za� normálních� okolností� by�
nyní� následovalo� veřejné� projed-
návání.� Současná� opatření� tyto� akce�
vylučují,�ale�pokud�kdokoliv�chce�vy-
jádřit�svůj�názor,�může�nám�jej�sdělit�
telefonicky,� emailem� nebo� osobně�
v� Boskovicích� na� adrese� Masaryko-
vo� nám.� 29/28.� Všechny� kontakty�
jsou�uvedeny�na�webových�stránkách�
MAS.� Pracovníci� pro� přípravu� a� re-
alizaci� strategie� jsou� Ing.� Radka�
Bezděková�a�Ing.�Pavel�Marek.�
Na� závěr�musíme�MAS� k� těm� 15.�

narozeninám�popřát,�aby�zdárně�proš-
la� končící� pubertou� a� do� dospělo-
sti� mohla� čerpat� další� prostředky�
na� základě� nové� kvalitní� strategie�
2021-2027,� jenž� zajistí� financování�
nejrůznějších� rozvojových� aktivit�
v�území!�Tak�hodně�štěstí!�

 MAS Boskovicko PLUS

Naboural policistům 
služební auto

REGION� -� Uplynulé� víkendové� dny� byly�
opět� hojné� na� záchyty� nezodpovědných� řidičů.�
V� poměrně� vysokých� počtech� vyrazili� na� jiho-
moravské� silnice� pod� vlivem�drog,� alkoholu� nebo�
v�zákazu�řízení.�
Nejvíce� z� nich,� tedy� třináct� bylo� řidičů� pod�

vlivem�alkoholu.�Ve�většině�případu�se�navíc�nejed-
nalo�o�tzv.�zbytkový�alkohol,�provinilci�usedali�čas-
to�za�volant�i�s�hodnotami�atakujícími�dvě�promile.�
Například� ve� Veverské� Bítýšce� na� jízdu� pod�

vlivem� alkoholu� doplatil� třiatřicetiletý� cizinec,�
který�se�svojí�Toyotou�narazil�do�sloupu�veřejného�
osvětlení.�Policistům�po�nehodě�nadýchal�bez�dvou�
desetin�dvě�promile�alkoholu.�
Desítka� nezodpovědných� šoférů� měla� pozitivní�

test�na�drogy�a�dalších�osm�jich�řídilo�i�přes�zákaz�
řízení.�
Nepoučitelný� byl� sedmačtyřicetiletý� muž�

z� �Blanenska,� toho� policisté� přistihli� se� zákazem�
řízení�během�jednoho�dne�dokonce�dvakrát.�
Kuriózní� nehodu� řešili� dopravní� policisté�

v�Blučině.�Do�policejního�vozu�hlídky,�která�kon-
trolovala�odstavené�auto,�znenadání�narazil�zběsile�
jedoucí�cyklista.�Ten�se�proti�policejnímu�speciálu�
vyřítil� ze� tmy,� rozjetý� ze� svahu� na� svém� neosvě-
tleném�kole.� Po� tvrdém�nárazu�přeletěl� přes� řídít-
ka.�Bohužel�neměl�nasazenou�ani�ochranou�přilbu.�
S� lehkým� zraněním� proto� musel� byt� převezen� do�
nemocnice.�Proč�jízdu�na�svém�kole�nezvládl,�bylo�
jasné� hned� po� provedené� dechové� zkoušce.� Poli-
cisté�sedmapadesátiletému�cyklistovi�naměřili�přes�
dvě�promile�alkoholu.

Napadené ženy 
osahával při procházce 
i při sportování

ADAMOV� -�Pořádným�vyděšením�skončila�pro�
pětačtyřicetiletou� ženu� večerní� procházka� Ada-
movem.�Na� samém�konci� ledna� ji� poblíž� tamního�
nádraží� nejdříve� sledoval� a� následně� i� napadl�
neznámý�muž.�
Do� ženy� strčil,� ta� naštěstí� neupadla� na� zem,� a�

začal�ji�pod�bundou�osahávat.�Pokračoval�na�steh-
nech� a� mezi� nohama.� Když� šokovaná� postižená�
začala�křičet,�vystrašený�agresor�uprchl.�
„O�dva�dny�později�podobným�způsobem�napadl�

na� cyklostezce� na� Klajdovce� jedenatřicetiletou�
ženu,� kterou� sledoval� při� odpoledním� kondičním�
běhu.� Doběhl� ji� a� zezadu� začal� přes� oděv� osahá-
vat� na� prsou� a� genitáliích.�V� tu� dobu�měl� stažené�
kalhoty�a�snažil�se�masturbovat.�Přitom�jí�říkal,�že�
by� si�mohli�udělat�dobře.�Žena� se�mu�vysmekla�a�
utekla.�Z�dálky�ještě�stačila�muže�vyfotografovat,“�
přidal�další�podrobnosti�policejní�mluvčí�Bohumil�
Malášek.�
Vyšetřující� policisté� tak� získali� poměrně�přesný�

popis� pachatele.� Právě� ten� sehrál� o� několik� dnů�
později�důležitou�roli�při�jeho�vypátrání.�
Na� muže� odpovídajícího� popisu� a� shodného�

oblečení�narazili�policisté�hlídkové�služby�v�Tkal-
covské� ulici.� Osmadvacetiletého� muže� zadrželi� a�
ten�se�jim�spontánně�k�oběma�násilnickým�útokům�
přiznal.�
Muž� je� nyní� stíhaný� pro� znásilnění� ve� stadiu�

pokusu.�Kriminalisté�zjišťují,�zda�nehraje�důležitou�
roli�i�v�dalších�podobných�případech.

Dveře nebylo snadné 
otevřít

BLANENSKO� -� Nepříjemné� obavy� prožíva-
li� včera� večer� sousedé� osmdesátileté� seniorky� na�
Blanensku.�Ta�uvnitř� bytu�nereagovala� na�klepání�
či� zvonění,� nezvedala� ani� telefon.� Sousedé� proto�
volali�na�policii.�
Z�obavy�o�její�život�se�přivolaná�hlídka�rozhodla,�

že�násilně�vstoupí�do�bytu.�Jenže�to�nebylo�tak�jed-
noduché.� Byt,� tedy� konkrétně� vstupní� dveře�měla�
seniorka�zabezpečené�výborně.�S� jejich�otevřením�
měli� problémy� i� přivolaní� hasiči,� až� speciálními�
nástroji� dveře� rozbily� a� vypáčili.� Uvnitř� policisté�
nalezli�ženu�živou,�ležící�na�podlaze�vedle�postele.�
Díky�pozorným�sousedům�a�rychlému�zásahu�všech�
složek�IZS�akce�skončila�úspěchem�a�žena�se�včas�
dostala�do�nemocnice.

Hasiči pokračují 
v pomoci ve 
zdravotnictví

REGION� -�Hasičský�záchranný�sbor�Jihomora-
vského�kraje�stále�pomáhá�v�souvislosti�s�nákazou�
COVID-19� hned� v� několika� směrech.� Kromě� vý-
jezdové�činnosti�jde�především�o�podporu�zdravot-
nictví.�
V� současné� chvíli� je� zapojeno� do� pomoci�

zdravotnictví�148� jihomoravských�profesionálních�
hasičů,� což� je�přibližně�15�procent� sboru.�Dalších�
25�příslušníku�zajišťuje�denně�koordinaci,�podporu�
a�organizaci�níže�uvedených�činností.
Nejvíce� jsou� hasiči� zapojeni� v� souvislosti�

s�odběry,�ať�už�se� jedná�o�mobilní�odběrové�týmy�
nebo�příslušníky�nasazené�v�pěti�odběrových�cen-
trech.�Celkem�takto�pracuje�46�příslušníků.
Výraznou�měrou�pomáhá�v�nemocnicích�dalších�

43� příslušníků.� Jde� konkrétně� o� nemocnici� Znoj-
mo,� Blansko,� Vyškov,� Hodonín,� Kyjov� a� fakultní�
nemocnice�u�sv.�Anny�a�Brno-Bohunice.
Dalších�26�příslušníků� je�nasazeno�v� souvislos-

ti� s� vakcinací� a� to� v� pěti�mobilních� vakcinačních�
týmech� a� ve� stejném� počtu� stacionárních� vakci-
načních�center.
Mezi� ostatní� činnosti� hasičů� v� souvislos-

ti� s� COVID-19� patří� rozvoz� vakcín� praktickým�
lékařům�a�nemocnicím�nebo�pravidelná�dezinfekce�
prostor�znojemské�a�bohunické�nemocnice.�
Nákaza�COVID19�se� samozřejmě�nevyhýbá�ani�

hasičskému�sboru.�V�současné�době�má�v�této�sou-
vislosti�15�příslušníků�mimo�službu.

 Zpracoval Radim Hruška

Boskovice mají 
oficiálně schválený 
znak města

BOSKOVICE� -� Podvýbor�
pro� heraldiku� a� vexilologii,�
který� je� zřízen� v� rámci� Po-
slanecké� sněmovny� Parlamentu�
České�republiky,�vyhověl�žádo-
sti� starosty� Jaroslava�Dohnálka�
o� zařazení� historického� znaku�
města� Boskovice� do� Regist-

ru� komunálních� symbolů.� Většina� měst� má� své�
symboly.�K� nim� patří� především� heraldický� znak�
a� prapor.� Oba� symboly� schvaluje� v� rámci� České�
republiky�Poslanecká�sněmovna.�Město��Boskovice�
si� bude� příští� rok� připomínat� 800.� výročí� první�
písemné� zmínky,� ale� v� celé� své� historii� zatím�
nemělo� oficiálně� schválený� nebo� přidělený� znak�
města.�Tuto�skutečnost�odhalil�v�loňském�roce�tým�
grafického� studia�ARTRON�Boskovice�při� tvorbě�
nového�Jednotného�vizuálního�stylu�města.�Zastu-
pitelstvo�města�Boskovice� pověřilo� tedy� na� svém�
jednání� v� prosinci� 2020� starostu� města� Jaroslava�
Dohnálka,� aby� oficiálně� o� schválení� znaku�města�
požádal.
Správnost� návrhu� znaku� byla� schválena� expert-

ní�skupinou�sněmovního�Podvýboru�pro�heraldiku�
a� vexilologii,� který� předsedovi� sněmovny� vydává�
kladná�doporučující�či�záporná�odmítající�stanovis-
ka�k�žádostem�obcí�a�měst�o�udělení�znaku.
Jeho� předseda� Mgr.� Ivo� Pojezný� informoval�

dopisem�z�9.�března�2021�starostu�města�Jaroslava�
Dohnálka�o� tom,�že�podvýbor�vyhověl� jeho�žádo-
sti�o�zařazení�znaku�města�Boskovice�do�Registru�
komunálních� symbolů� a� podvýbor� stanovil� blason�
(slovní� popis)� pro� zařazení� znaku� Boskovic� do�
Registru�v�tomto�znění:�„V�červeném�štítě�stříbrný�
hřeben“.�(Stříbrná�zde�podle�heraldických�pravidel�
znamená�„kov“�a�může�být�zobrazena�jako�bílá.)

 Jaroslav Parma

Muzeum Blanenska: 
Výstava Šachové 
příběhy bude

BLANSKO -� Už� v� minulém� roce� jsme� se� ve�
spolupráci� s� nadšenými� příznivci� královské� hry�
a� zejména�Vlastíkem�Chládkem� pustili� do� přípra-
vy�výstavy�Šachové�příběhy.�Rok�se�s�rokem�sešel,�
situace� se� nijak� nezlepšila,� ale� rozhodli� jsme� se�
nevěšet� hlavu� a� výstavu� letos� uskutečnit.� V� mul-
timediální�síni�výstavu�nachystáme,�abychom�byli�
připraveni� pro� případ,� že� otevřeme.� Pokud� ne,�
o�výstavu�nepřijdete.
Čekají�vás�celkem�tři�šachové�příběhy.�V�prvním�

z� nich� se� dozvíte� něco� z� historie� šachu,� zajímavé�
milníky� a� specifika� hry.� Něco� málo� se� nám� po-
dařilo� díky� šachovému� archiváři� Janu� Kalendo-
vskému� dohledat� i� o� šachu� na� Blanensku.� Věděli�
byste,� který� z� blanenských� starostů� byl� velkým�
fandou� šachu� nebo� znáte� blanenskou� šachistku,�
která�vyhrávala�nejen�krajské�přebory?�Dozvíte�se�
to� v� druhém� šachovém� příběhu.� Třetím� příběhem�
jsou� informace� k� unikátní� sbírce� mincí� se� šacho-
vými�motivy,�které�byly�vydávány�při�významných�
událostech.
Na�webových�stránkách�si�budete�moci�po�celou�

dobu�trvání�výstavy�počíst�ve�výstavních�panelech�
výběr�ze�všech�příběhů.�
Zpracujeme� pro� vás� komentovanou� prohlídku�

výstavy� s� majitelem� sbírky� šachových� mincí,� pa-
nem� Chládkem.� Díky� spolupráci� se� Šachovým�
svazem� České� republiky� budete� moci� nahlédnout�
pod� pokličku� šachových� turnajů.� Budeme� vás� in-
formovat� o� zajímavostech� ze� šachového� světa,�
seznámíme� vás� s� velmistry� a� prozradíme,� kdo� to�
vlastně�velmistr�je.�
Nezapomeňte� si� zaškrtnou� odběr� našeho� You-

Tube�kanálu,�ať�vám�nic�neuteče.�Webové�stránky�
www.muzeum-blanenska.cz� průběžně� aktualizu-
jeme,�najdete�tam�informace�o�případném�otevření�
muzea� a� konaných� akcích� stejně� jako� na� našem�
Facebooku. Pavlína Komínková

Děti vyrobily miniaturu města Boskovice
BOSKOVICE� -� Děti� a� paní�

učitelky�z�Mateřské�školy��Boskovice�
-�Komenského�dokončily�výrobu�min-
iatury�města�Boskovice.�Prohlédnout�
si�ji�můžete�na�Masarykově�náměstí�v�
Boskovicích.
Od� loňského� září� pracovaly� děti� a�

učitelky�z�Mateřské�školy�Boskovice�-�
Komenského�na�projektu�„Máme�rádi�
naše�krásné�město�Boskovice“�v�rám-
ci� programu� „Technické� školky“.�
Děti� z� různých� materiálů� vyrobily�
významné� prvky� města� Boskovice.�
Koordinátorkou� projektu� byla� Ivana�
Havelková,� podporovateli� projektu�
MAS� Boskovicko� PLUS� a� ředitelka�
MŠ�Boskovice�Dagmar�Burianová.
Model� města� je� vystavený�

v� �prodejně� Elektra� Ryšávka� na� Ma-
sarykově� náměstí.� Za� tuto� možnost�
panu�Ryšávkovi�mateřská�škola�velmi�
děkuje.� Určitě� se� na� něho� zajděte� v�
nejbližší�době�podívat.�

 Text a foto Jaroslav Parma
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Blansko rozšíří 
možnosti 
parkování aut 
v ulici 9. května

BLANSKO - Mezi bytovými domy 
v  ulici  9.  května  v Blansku  přibydou 
další  parkovací  místa. Město  je  ještě 
letos vybuduje v blízkosti domu číslo 
14. Součástí  projektu bude  také nová 
účelová  komunikace  a  více  než  sto-
metrový chodník až k bytovému domu 
v sousední Údolní ulici číslo 13.
V  okolí  bytového  domu  v  ulici 

9.  května  č.  14  již  nyní  vozidla  par-
kují. Zatím ale na neupravených plo-
chách.  Nová  parkovací  stání  budou 
mít  řidiči  k  dispozici  u  komunikace, 
která podél bytovky v délce asi třiceti 
metrů vznikne.
„Podél  účelové komunikace v  cel-

kové  délce  32,85  metrů  a  šířce  4,5 
metru  je  navrženo  kolmé  parkovací 
stání. Stání  je  řešeno v  samostatném 
zálivu  podél  komunikace.  Nově  na-
vržených  je  sedm  míst,  z  toho  jed-
no  bude  vyhrazené  stání  pro  osoby 
s omezenou schopností pohybu nebo 
orientace,“  upřesnila Leona Mazour-
ková z oddělení investic odboru sprá-
vy a rozvoje města.

 Zdroj: www.blansko.cz

  úterý 30. března 2021SPORTZrcadlo, strana 12

Dobrovolníci postaví 1 460 metrů ochranných bariér. Více na straně 3.  Foto Igor Forgáč
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Jihomoravské derby skončilo bez 
branek. Blansko remizovalo s Líšní 0:0

BLANSKO  -  Blanenští  fot-
balisté  i  ve  druhém  jarním  kole 
FORTUNA:NÁRODNÍ  LIGY  udr-
želi  čisté  konto.  Jihomoravské  der-
by  s  Líšní  nenašlo  vítěze  a  skončilo 
v poměru 0:0. FK Blansko tak bodo-
valo podruhé v řadě.
Duel  na  těžkém  povrchu  začali 

domácí  výrazně  lépe  než  s Třincem. 
Promrzlý  stadion  na Mlýnské  ale  na 
gólovou šanci čekal dlouho. Blansko 
zahrozilo  až  po  spolupráci  Davyho 
s Bartolomeem. Ten však z úhlu bran-
ku netrefil.
„Hráli  jsme  s  lídrem  tabulky,  tak-

že  to  byl  spíš  boj  než  fotbal.  Chtěli 
jsme soupeře zaskočit, protože Líšeň 
má hru založenou na dlouhých míčích 
a  soubojovosti.  Chtěli  jsme  je  hned 
od začátku napadat od obrany a kom-
plikovat jim hru,“ hodnotil zápas tre-
nér Blanska Martin Pulpit.
„Celkově  si  myslím,  že  remíza  je 

zasloužená. Jen je škoda, že v nasta-
vení  to  Dejan  Koraksič  netrefil  kří-
žem  na  zadní  tyč.  Kdyby  to  padlo, 
bylo  by  asi  hotovo,“  litoval  blanen-
ský kouč neproměněné šance v závě-
ru duelu, kterou spálil debutant Dejan 
Koraksic.
S  převedenou  hrou  musel  být  do-

mácí  kouč  výrazně  spokojenější  než 
před  týdnem  proti  Třinci,  který  FK 
Blansko nakonec porazilo 2:0. „Urči-
tě jsme byli hernější než proti Třinci, 
tam  jsme  byli  prvních  dvacet  minut 

zalezlí,  chybělo  tomu  sebevědomí. 
Tentokrát se mi ten výkon daleko víc 
líbil.  Stále  ale  máme  na  čem  praco-

vat,“  uzavřel  hodnocení  remízy  0:0 
s Líšní Martin Pulpit.
Po odložení zápasu s Duklou Praha 

čeká blanenské další utkání v sobotu 
3. dubna. Na domácím hřišti přivítají 
FK Varnsdorf.   Kryštof Severa

Sportovci přijali výzvu z Polské Legnice
BLANSKO - Do společného spor-

tování  navzdory  koronavirovým 
omezením  se  díky  výzvě  polského 
partnerského  města  Legnica  zapojili 
i  blanenští  sportovci. Legnické  cent-

rum pro sport a rekreaci OSiR  je na 
dálku vybídlo ke zdolání 100 kilome-
trů během únorových 28 dní.
„Kvůli  koronaviru  se  neuskutečnil 

tradiční  Legnický  půlmaraton,  kam 

Blansko běžně vysílá svoje reprezen-
tanty.  Oslovili  jsme  proto  například 
běžce  Janu  Kakáčovou  a  Michala 
Kršku, kteří se v Legnickém půlmara-
tonu pravidelně umisťují na předních 
pozicích, zda se do klání  s polskými 
kolegy  nechtějí  zapojit  alespoň  vir-
tuálně,“  popsala  Iva  Kratochvílová, 
referentka  propagace  a  cestovního 
ruchu. 
Do výzvy „100 km za měsíc s OSiR 

Legnica“ se nakonec kromě běžců za-
pojili  také  cyklisté,  blanenský měst-
ský  tým  tak  tvořili  Jana  Kakáčová, 
Simona Musilová, Michal Krška, Ra-
dim Bláha a František Dvořák.
„Když nás oslovila  Iva Kratochví-

lová,  která má na  starosti  zahraniční 
styky,  šli  jsme  do  toho.  Cyklisti-
ka  je  náš  společný  koníček.  Hodně 
jsme jezdili po horách, kromě výletů 
v okolí Blanska jsem navštívili  třeba 
Dlouhé  Stráně,  Praděd, Dolní Mora-
vu  nebo Kralický Sněžník,“  popisují 
společně přijetí výzvy blanenští cyk-

listé Simona Musilová a Radim Blá-
ha.
Sportovci, kteří přijali výzvu, moh-

li  kilometry  zdolávat  na  jakémkoliv 
místě, vybrat si mohli také disciplínu 
–  běh,  nordic walking  nebo  cyklisti-
ku.  Podmínkou  bylo,  aby  svoje  úsilí 
zaznamenali pomocí aplikace a u vý-
konu se vyfotili.
Zdolat sto kilometrů nebyl pro zku-

šené  sportovce  problém,  limit  splni-
li  daleko  dříve,  než  se  vůbec  konec 
února přiblížil. „Letos se poštěstilo se 
sněhem i tady u nás, ale jelo se skvěle 
a přestože nás někdy potrápilo počasí, 
užívali jsme si sněhu, krásné přírody 
i okouzlujících výhledů,“ podělila se 
o zážitek cyklistka Musilová.
Do legnické virtuální výzvy se za-

registrovalo celkem 99 předem oslo-
vených účastníků z 15 různých měst. 
Z  fotografií  zachycujících  jak zdolá-
vají  předepsané  kilometry,  vytvořila 
Legnica koláž na facebookovém pro-
filu města.  Zdroj: www.blansko.cz

Bariéry mají ochránit 
ropuchy v Moravském krasu


